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BRMG.0012.7.2023.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 49-01/2023 
 

Z czterdziestego dziewiątego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 

dniu 8 lutego 2023 roku, a rozpoczęło o godz. 16:30 z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania) poprzez 

aplikację MS TEAMS. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 49 posiedzenia Komisji przewodnicząca sprawdziła na początku 

posiedzenia obecność członków Komisji: 
 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Beata Jankowiak - obecna 
 

Następnie stwierdziła quorum i powitała zebranych. Poinformowała również, że porządek 

obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

1. MEVO – aktualna sytuacja. 
Przedstawia: Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym Gdańsk-

Gdynia-Sopot 
 

2. Podsumowanie Jarmarku Bożonarodzeniowego w Gdańsku. 
Przedstawia: przedstawiciel Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o. 
 

3. Plany Międzynarodowych Targów Gdańskich na 2023 rok. 
Przedstawia: przedstawiciel Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o. 
  

4. Gdańska Organizacja Turystyczna – plany zadań do realizacji w 2023 r. 
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Przedstawia: Pan Łukasz Wysocki – Prezes Zarządu Gdańskiej Organizacji Turystycznej 
 

5. Najważniejsze wydarzenia sportowe zaplanowane w Gdańsku na 2023 rok. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

6. Gdański Ośrodek Sportu – plan zadań do realizacji w 2023 roku w tym imprezy 

sportowe oraz remonty. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji w 2022 roku. 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 rok. 

9. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Uwag do zaproponowanego porządku obrad nie zgłoszono, w związku czym 

Przewodnicząca poddała jego przyjęcie pod głosowanie. 
 

Głosowanie:  

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

PUNKT  - 1 
 

MEVO – aktualna sytuacja. 
 

 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Dzień dobry szanowni państwo, mam krótką prezentację. Jest mi dzisiaj niezmiernie miło 

dlatego, że dokładnie rok mija od dnia, kiedy było robione to zdjęcie, czyli od dnia 

podpisania umowy z operatorem. Dokładnie podpisaliśmy umowę 8 lutego 2022 roku. 

Najważniejsza informacja dla państwa to jest to czy nie ma opóźnień w rowerach 

klasycznych. W zeszłym tygodniu byłam w Szczecinie na produkcji, gdzie produkują się 

rowery klasyczne od zeszłego tygodnia. Tak to wygląda na zdjęciach, które są wysyłane do 

mnie na bieżąco.   
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Rower klasyczny jest już w Gdańsku. Jest przez nas przetestowany. Jest to rower klasyczny 

bez napędu elektrycznego. Znajduje się w magazynie przy ul. Reja 3. Jest to główny 

magazyn naszego wykonawcy City Bike Global. Jeździ się na nim bardzo fajnie. Czeka teraz 

tylko na oznakowanie logo MEVO. Szanowni państwo dosłownie dzisiaj dostałam zdjęcie, 

które w tym momencie wyświetlam. To są rowery wyprodukowane już w Szczecinie w 

fabryce, o której już powiedziałam, a po lewej stronie slajdu jest zdjęcie załadowanego 

tira. To jest 100 rowerów MEVO klasycznych, które aktualniej jadą do Gdańska i jutro będą 

już wypakowane w siedzibie operatora. Plan jest taki, aby do połowy marca wszystkie 

rowery klasyczne były już w Gdańsku, w głównym magazynie, tak, bo zostały już głównie 

do 8 kwietnia obrandowane. Jeszcze kilka zdjęć z dzisiaj z fabryki podczas ładowania 

rowerów wyjeżdżających do Gdańska.     

 

 
 

 

Rower elektryczny szanowni państwo ma miesiąc opóźnienia w produkcji. W pierwszych 

ustaleniach mówiliśmy, że pierwsze tysiąc rowerów przyjedzie do Gdańska już w lutym. 

Wiemy, że fabryka ma miesięczne opóźnienia, a zatem rowery będą w Gdańsku w marcu. 

Nie spowoduje to opóźnień w uruchomieniu systemu, gdyż system uruchamiamy dopiero 

w maju, ale taką informację o opóźnieniu mamy już w dniu dzisiejszym. 
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Ostatnio wspomniałam państwu o tym, że naprawiamy stacje postoju, które są 

zniszczone. W mieście Gdańsku wygląda na to, że 90% prac już jest zamkniętych. Totemy 

nowe są ustawione. Jak zniknie śnieg będą jeszcze drobne poprawki.  
 

 
 

A tak wygląda nowy totem, który na pewno już państwo mijacie na ulicach naszego 

miasta, całkowicie odmieniony, ale w kolorze i barwach starego MEVO. 
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Szafy ładujące mamy zapewnienie, że będą w Gdańsku na koniec marca. Tych szaf jak już 

mówiłam będzie 51. Operator już rozdzielił lokalizacje tych szaf i w mieście Gdańsku 

będzie ich 21. Czyli będziemy operować na 21 rozproszonych punktach ładowania. W 

każdej z tych szaf będzie można jednocześnie ładować 40 baterii.  

 

Gotową ma operator również flotę samochodów. Samochody są już na parkingu w Gdyni, 

wszystkie wyprodukowane, a nawet rozpoczynają się pierwsze prace nad ich 

brandingiem. Pokazuję państwu, że te prace trwają. Mi osobiście się ten projekt nie 
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podoba co wyraziłam w mailu do operatora. Mam nadzieję, że ta czarna plama zniknie i 

będzie przejrzysty biały samochód tylko i wyłącznie z naszym logo.    
 

 

 

Nie wszystko idzie zgodnie z planem. Tutaj przedstawiam państwu rzeczy, o które się 

martwię. Kończymy prace nad regulaminem dla użytkowników, ale nie są te prace jeszcze 

zakończone dlatego, że nie mamy aplikacji. To jest dla mnie na dzień dzisiejszy największe 

zmartwienie. Mieliśmy w styczniu prezentację demo tej aplikacji, ale cały czas czekam na 

jej przerobienie na język polski i dostosowanie do zapisów naszej umowy i naszego OPZ-u. 

Czasu jest mało. Do pierwszego uruchomienia systemu, pierwszych testów mamy niecałe 
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dwa miesiące, dlatego to jest główny punkt, który będę omawiać na najbliższym spotkaniu 

w najbliższy piątek z wykonawcą. Do ustalenia są jeszcze punkty serwisowe, które mamy 

zagwarantowane w Gdańsku, Sierakowicach i Władysławowie, ale nie we wszystkich 

gminach te punkty są już wytyczone i zawarte są pod nie umowy.       

 

 

Jak państwo wiecie problem sprawiały nam stare rowery MEVO. Wystawiliśmy je na 

sprzedaż na początku stycznia i udało nam się je sprzedać. Kupiła je firma z Polski na 

części. 707 rowerów jest już sprzedane. 200 rowerów chcą zagospodarować gminy 

biorące udział w projekcie. Są to Sierakowice, Żukow, Puck, Rumia. W dniu wczorajszym 

wystawiliśmy na kolejną sprzedaż pozostałe rowery 280 sztuk.     
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Wspominałam państwu na ostatniej Komisji o tym, że Politechnika Gdańska bada baterie 

gdyż chcielibyśmy dać im drugie życie. Okazało się, że baterie te nie znajdą zastosowania 

w projekcie, o którym mówili studenci, ale przedwczoraj bodajże zgłosiła się do mnie firma 

zainteresowana zakupem tych baterii, by zrobić z nich bank energii. Jestem w trakcie 

negocjacji z tą firmą. Myślę, że uda nam się je sprzedać, także nie zmarnuje nam się 

praktycznie żaden sprzęt i żaden element starego systemu.  

 

Harmonogram. Tak jak wspominałam teraz będziemy pracować nad regulaminem, 

aplikacją i stroną internetową. Dla mnie to jest priorytet na dzień dzisiejszy, bo widzę, że w 
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opóźnieniach innych elementów infrastruktury nie mamy. W marcu zakończymy 

naprawianie stacji, które jeszcze pozostały w systemie. W marcu również będą, 8 marca 

mają powstać punkty ładowania i do końca marca punkty serwisowe. Rozruchy. 8 kwietnia 

musimy rozpocząć pierwszy wewnętrzny rozruch testowy. Będzie to rozruch na 100 

rowerach. Będzie to 75 rowerów elektrycznych i 25 rowerów klasycznych i tutaj do 

państwa radnych od razu jest prośba. Wspominaliście, że chcieliście brać udział w 

rozruchach. Jest taka możliwość. Jeśli ktoś z państwa byłby chętny, albo z państwa 

znajomych szukamy osób chętnych, które przygarną rower na minimum 10 dni do 21 i 

będzie go sobie testował, sprawdzał, czy działa aplikacja, jak się na nim jeździ, czy nie 

wypada bateria, czy się bateria nie wyładowuje. Ten rozruch będzie trwał maksymalnie do 

końca kwietnia i od maja startujemy z rozruchem zewnętrznym, czyli na ulice metropolii 

wyjeżdża 50% floty, może zarejestrować się za 1 grosz maksymalnie 80 000 użytkowników 

i testujemy ten system maksymalnie do 8 lipca. 8 lipca jest termin, kiedy cały system 

uruchamiamy.   

 

Z mojej strony to wszystko. Oczywiście jestem do państwa dyspozycji jeśli chodzi o 

pytania.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo dziękujemy pani kierownik. Czy ze strony państwa radnych są pytania do tego 

punktu?  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Chciałem powiedzieć pani przewodniczącą, że gratuluję, pięknie to wygląda, trzymam 

kciuki naprawdę jestem pełen podziwu dla pani pracy.  
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Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Dziękuję pani Piotrze. Bardzo miłe słowa.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Jeżeli chodzi o testowanie rowerów to faktycznie tak jak tutaj wspominaliśmy na 

poprzedniej Komisji jeżeli radni by byli chętni do testowania to jeżeli to już będzie takie 

pewne co kiedy i jak formalnie to byśmy poprosili o oddzielnego maila w tym temacie. 

Będę wdzięczna. 
  

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Myślę, że w przeciągu dwóch tygodni będzie wszystko dopięte i do państwa wyślę i 

zapraszam serdecznie przetestujemy razem i będziemy wiedzieć jak działa system.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Na pewno widzimy się za pół roku, albo i wcześniej miejmy nadzieję. 

Dziękuję ślicznie.   
 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Dziękuję. Do usłyszenia.  

PUNKT  - 2 
 

Podsumowanie Jarmarku Bożonarodzeniowego w Gdańsku. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Przedstawiciel Międzynarodowych Targów Gdańskich. Widzę, że też pan prezes się z nami 

połączył. Czy pan prezes zacznie?  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Tak, zacznę, bardzo chętnie, witam pani przewodnicząca, przepraszam, że nie byłem od 

początku, ale musiałem jeszcze załatwić inne tematy i sprawy w firmie wiedząc, że trafię i 

trafiłem.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Idealnie w czas.  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Pozwolimy sobie podzielić prezentacje na dwie części i Dorota Solochewicz obecnego 

menadżera Jarmarku Bożonarodzeniowego poproszę o przedstawienie, ale też od razu 
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przedstawiam państwu, bo pani Dorota przejmuje w ogóle dowodzenie na pokładzie 

jarmarków u nas w firmie, czyli będzie również odpowiadała za Jarmark Św. Dominika, tak 

się poukładało, nie dlatego, że chcieliśmy zrezygnować z Darka, ale Darek wybrał inną 

ścieżkę kariery zawodowej, wiec trzymamy trochę za niego kciuki, ale my musimy sobie 

radzić dalej, więc pani Dorota podsumuje. Ja co mógłbym powiedzieć tylko w tej kwestii 

potem może jak będziemy o imprezach w tym roku rozmawiać to też ze dwa słowa 

pozwolę sobie powiedzieć. Jarmark z punktu widzenia frekwencji, również nagrodę 

osiągnęliśmy wspólnie, przekroczył na pewno nasze oczekiwania i to pozytywnie. 

Zaskoczył nas pozytywnie, był naprawdę bardzo fajną imprezą, widać było bardzo duże 

zaangażowanie i wkład pracy całego zespołu i to już dziękowaliśmy naszemu zespołowi, 

myślę, że dzisiaj też pani Dorota pokaże dlaczego to było tak ważne i dlaczego się udało. 

Natomiast niestety finansowo nie do końca wyszliśmy tak jak chcielibyśmy i to już jest ta 

słabsza strona, niestety mamy dwie strony zawsze medalu i ta ciemniejsza to zaskoczyły 

nasz trochę koszty ponad 250 000 zł rachunków za energię, które wcześniej były dużo 

niższe, a teraz okazały się takie dobijające, bo kiedyś energia była tania, kosztowała 30-50 

groszy za kWh i to, że się ludzie podgrzewali w tych domkach sprzedając swoje wyroby, a 

niekoniecznie gastro nie miało dla nas znaczenia, w związku z tym nie inwestowaliśmy w 

ich opomiarowanie. W tym roku na pewno odpowiedź będzie prosta. Będziemy 

opomiarowywać również na przyszły rok domki produktowe, w związku z tym będzie na 

pewno ciekawiej z punktu widzenia finansowego zabezpieczymy kolejne pola ryzyk. Przed 

nami oczywiście, uprzedzimy też oczywiście naszych klientów, jakich rachunków mogą się 

spodziewać jeśli pozwolą swoim pracownikom np. bez ograniczenia grzać się grzejnikami 

elektrycznymi. To tak w skrócie co nam wyszło, co nie wyszło. Oddaję głos jeżeli pani 

przewodnicząca pozwoli, pani Dorocie. Myślę, że w miarę sprawnie, bo wiem, że tematów 

jest dużo, przelecimy przez tę prezentację, którą dzisiaj już raz pokazywaliśmy również na 

komisji Jarmarkowej.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Niestety mnie nie mogło być, ale wiedziałam, że będzie na Komisji, także mam nadzieję, że 

dużo mnie nie ominęło, bardzo proszę pani Doroto, oddaję głos.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Pani przewodnicząca tylko słówko chciałbym, powtórzyć to co powiedziałem dzisiaj rano 

na Komisji Jarmarkowej, chciałem serdecznie podziękować panu prezesowi, pani Dorocie i 

jeszcze jednemu panu i wszystkim pracownikom Targów za piękną pomoc w 

zorganizowaniu Wigilii dla bezdomnych, którą robiliśmy razem z Ojcami Dominikanami. 

Naprawdę dziękuję, chylę czoło, dziękuję bardzo panie prezesie, pani Dorotko i wszystkim 

pracownikom Targów. Naprawdę stanęliście na wysokości zadania. Dziękuję. A nawet i 

więcej.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy również.  
 

Pani Dorota Solochewicz – Manager projektu Jarmark Bożonarodzeniowy      

Dziękujemy serdecznie, witam serdecznie, jest mi niezmiernie miło, że mogę państwu 

przedstawić krótki raport z naszego Jarmarku Bożonarodzeniowego. Mam nadzieję, że 

również państwo go odwiedziliście i spędziliście tam miło czas.  

 

 
Przedstawiam państwu plan naszego jarmarku, mapę jarmarku tegorocznego, która w 

tym roku, dodam, była w wersji interaktywnej po wejściu na naszą stronę internetową, 
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najechaniu na odpowiedni domek można było zobaczyć co w danym domku jest 

sprzedawane. Proszę państwa wprowadziliśmy w tym roku pewne zmiany, bo co roku 

chcemy się rozwijać, także w tym roku po raz pierwszy przeszliśmy na drugą stronę ulicy i 

jarmark znalazł się również przy Forum. Postawiliśmy tutaj 11 domków. Był to taki testowy 

pomysł, wyszedł nam naprawdę dobrze i w związku z tym w przyszłości będziemy na 

pewno starali się jeszcze dalej tu w kierunku Forum imprezę rozszerzać. Następnie z 

nowości uruchomiliśmy dzięki temu, że mamy teraz przejście dla pieszych naziemne, 

wejście na jarmark z dwóch stron, także od strony tunelu i od strony ul. Bogusławskiego. 

To bardzo dobrze też się sprawdziło, cały ruch nam rozładowywało, także będziemy to 

kontynuować. Kolejną zmianą, którą wprowadziliśmy to tutaj w kieszonce pomiędzy 

Bramą Wyżynną, a Katownią postawiliśmy nasz piękny wiatrak, który został dodatkowo 

doświetlony, postawione zostały jadalnie, bardzo sprawdzony pomysł ten wiatrak, miał 

naprawdę dobry wyniki, bo było to chwalone i przez odwiedzających i wystawców. Kolejna 

zmiana, którą państwo pewnie zauważyliście, napis jarmark, który był zrobiony na Św. 

Dominika zmieniamy tu tylko na dole nazwę imprezy i może być wykorzystany na wielu 

jarmarkach, stał na wejściu, natomiast brama adwentowa stanęła przy Teatrze Wybrzeże 

rozświetlając tą część jarmarku, powodując, że i z tej strony ruch jarmarkowy się toczył i 

ludzie wchodzili również z tej strony. I nasza Zbrojownia, która była nieczynna przez 3 lata 

z powodu pandemii, w tym roku ją ponownie włączyliśmy. Przez Zbrojownią znajdował się 

piękny dach, który jakby do niej wprowadzał. W Zbrojowni wyroby hand made, 

rękodzielnicze, jak również bardzo ciekawy fajny nasz pomysł, w Zbrojowni znajdowało się 

takie miejsce przeznaczone do zabaw i do odpoczynku. Tam odwiedzał też Mikołaj, tam 

była gralnia, można było grać w gry planszowe, były wyświetlane bajki dla dzieci, było też 

dużo miejsc do siedzenia. Także stało się to też miejsce ulubione przez seniorów. 

Niejednokrotnie widzieliśmy, że starsi państwo chcąc odpocząć przychodzili właśnie do tej 

części i tam sobie przy kawie odpoczywali. W przyszłym roku chcielibyśmy bardzo 

rozwinąć tutaj ten punkt, również nawiązać współpracę z przedszkolami, ze szkołami, 

klasami 1-3, ażeby zapraszać tutaj dzieci. To są nasze doświadczenia z odwiedzania 

jarmarków w Europie. Byliśmy w tym roku na kilku, m. in. w Dreźnie, Dusseldorfie, jeszcze 

na innych, oglądaliśmy jak oni tam to robią, korzystaliśmy z ich dobrych praktyk i tam 

właśnie dzieci ze szkół są zaangażowane na najróżniejsze warsztaty, najróżniejsze zabawy, 

przychodzą na jarmark też, tam się bawią i uczą. Po wyjściu ze Zbrojowni także też fajnie 

mamy to przemyślane, mamy stały ciąg na ul. Tkacką. Tutaj piękny atraktor, nasza 

fontanna. Z pozostałych rzeczy to państwo macie tutaj wypisane, już się zapoznaliście, 

mnóstwo nowych tzw. instaspotów, czyli przepięknych figur, iluminacji, przy których 

publiczność z wielką chęcią robiła sobie jarmarkowe zdjęcia. 

Troszeczkę statystyki. Przede wszystkim to co wspomniał już prezes, nasz olbrzymi sukces 

i  nasz i miasta Gdańska przede wszystkim, wspólnie się zjednoczyliśmy, wspólnie 

promowaliśmy, zachęcaliśmy do głosowania, zajęliśmy II miejsce w konkursie na najlepszy 
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jarmark w Europie, nasz Gdańsk zdobył prawie 50 000 głosów. Trzy lata temu przed 

pandemią zajęliśmy III miejsce, teraz II, także zostało nam jeszcze samo podium, o które 

na pewno w przyszłości będziemy walczyć. To dało już olbrzymi sukces. Pojawiło się wiele 

artykułów, zarówno w Polsce jak i za granicą informujących o tym, że w Gdańsku znajduje 

się najlepszy jarmark w Europie. The Times o tym pisnął, także WPROST, najróżniejsze, 

nawet takie już poważniejsze media poruszały ten temat. Jesteśmy przekonani, że 

przełoży się to w przyszłości na odwiedzania Gdańska w tym czasie, a już na pewno 

przełożyło się w tym roku, bo proszę spojrzeć, mamy rekord, jarmark odwiedziło w tym 

roku 700 000 gości. Jest to estymacja na podstawie sprzedaży na razie, pozostałe 

obliczenia trwają. Wiemy już, mamy pierwsze informację takie szacunkowe, ale wiemy na 

pewno, że odwiedziło nas o wiele więcej gości krajowych spoza pomorskiego. W tym roku 

z mazowieckiego było aż 11%, w zeszłym roku 5%. Także jest to duży wzrost. Z warmińsko-

mazurskiego w zeszłym roku 5,2%, a w tym roku 8%. Kujawsko – pomorskie 3,99%, w tym 

roku 6%. Gości zagranicznych też było o wiele więcej. Wiemy już, że do samego Gdańska 

przyjechało na pewno więcej niż w zeszłym roku i większość z nich właśnie odwiedziła 

jarmark, wiemy też, że wielu z nich przyjeżdżało, żeby ten jarmark odwiedzić. Z tego 

bardzo się cieszymy. Będziemy dalej nad tym pracować.           

 
Jeśli chodzi o statystyki to państwo widzicie, 61stoisk gastronomicznych, ale najważniejsza 

rzecz dla nas to to, że aż 60 było z samego miasta Gdańska. To nasi przedsiębiorcy ponad 

40% brali udział w jarmarku, natomiast spośród wystawców z innych regionów 50% z nich 

zatrudniało do pracy mieszkańców Gdańska. To jest również napisane w naszym takim 

regulaminie, my do tego zachęcamy i przynosi to swoje owoce, że jarmark daje pracę 

również mieszkańcom.  
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Szanowni państwo jakie były hity? Zapewne widzieliście pokrótce napis, o którym 

mówiłam, ale bardzo fajna sprawa to zapewne ciesząca się powodzeniem to państwo 

Orzechowscy jako atrakcja. To wyprodukowaliśmy takie dwie postaci i w konkursie na 

trójmiasto.pl zdobyły one imiona Bursztynka i Jantar, także bardzo fajne nawiązujące do 

Gdańska, do naszej tradycji stolicy bursztynu naszego miasta i w przyszłym roku będziemy 

to wykorzystywać, będą warsztaty bursztynowe, najróżniejsze inne tematy z tym 

związane. Więcej danych statystycznych. Jeśli chodzi o akcje Pomaganie jest piękne to ona 

się z roku na rok rozwija. Jak państwo widzicie ile się już z tej okazji wydarzyło, oczywiście 

współpracujemy na rzecz hospicjum, akcja charytatywna na rzecz hospicjum im. Ks. E. 

Dutkiewicza. Mieliśmy w tym roku to co  wspominał pan Dzik, Wigilię dla potrzebujących, 

ale mieliśmy też pastorałki ukraińskie, amatorski chór uchodźczyń wojennych, które 

mieszkają w Gdańsku. Bardzo fajna sprawa. Na sam koniec jarmarku natomiast już 

tradycyjnie na Dominiku na koniec również zrobiliśmy taką akcję, że kupowaliśmy pompę 

dla chorego chłopca, a tutaj żeśmy rozmawiali z MOPR-em w Gdańsku, który wybrał dla 

nas dziewczynkę, której kupiliśmy specjalny komputer umożliwiający jej możliwość 

kontaktu ze światem i swoją pracę. To było tak na finał jarmarku, dzień przez Wigilią 

wręczyliśmy jej ten upominek.       

 
Program jarmarku. To przede wszystkim działania na scenie. Odbywają się tutaj spektakle, 

bajki, koncerty, w tym roku po raz pierwszy uruchomiliśmy świąteczne karaoke. Co było tu 

naszym celem? Ściągniecie na jarmark młodych ludzi. I musze państwu powiedzieć, że 

nam się to udało, ponieważ właśnie przed chwilą przeczytałam dane, które otrzymaliśmy, 

w ubiegłym roku na jarmarku było 5% osób do 24 roku życia, a w tym roku było ich 20%, 

także różne nasze działania, też uruchomienie Tik Toka czy inne, jest to dla nas bardzo 

ważne, bo chcemy, żeby młodzi pokochali jarmark, bo wkrótce będą starsi, będą mieli 
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swoje dzieci, żeby te tradycje zostały zachowane. Odbyły się również najróżniejsze 

warsztaty. Współpracowaliśmy przy nich z Wojewódzką i Miejską Biblioteką Publiczną. 

Współpracowaliśmy z Gdańskim Archipelagiem Kultury, z Teatrem GAK, także mnóstwo 

tutaj było działań, wszystkie cieszyły się dużym powodzeniem.  

 

 
Tutaj media, o których już wspomniałam. Promocja była szeroko rozbudowana. 

Współpracowaliśmy tu z Gdańską Organizacją Turystyczną oczywiście, która pięknie 

pomagała nam promować jarmark, oczywiście Karta Mieszkańca, oczywiście wspieranie 

konkursów, również bardzo tutaj była udana współpraca wspieranie się postami, 
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oznaczanie się, także te wszystkie działania wspólne razem przyniosły efekty i dzięki temu 

tak dużo było w tym roku osób odwiedzających jarmark.    

 
Tutaj właśnie na dowód macie państwo prę danych, konkretne, wszystkie te dane są 

naprawdę całkowite AVE szacunkowe wynosi 21 mln. Jest to naprawdę świetny wynik.   

 
Zapytaliśmy  naszych odwiedzających również, bo to jest dla nas też ważne o ich cele 

odnośnie przyjazdu, co było powodem. Proszę zobaczyć, 70% przyjechało na Główne 

Miasto właśnie z powodu jarmarku. Odwiedzający przyjeżdżają tutaj spędzić dobrze czas, 

spędzić czas rodzinnie, spędzić miło czas, odwiedzenie jarmarku, skorzystanie z atrakcji, z 
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gastronomii, jest jednym z głównych celów. Cel zakupowy schodzi na drugi plan, dopiero 

w drugiej części jarmarku odwiedzający zaczynają te zakupy robić, dlatego tak staramy się 

wzbogacać gastronomię o nowe kuchnie świata, o nowe produkty. Cały czas mamy dużą 

selekcję, sprawdzamy wszystkich jakie będą mieli potrawy, doradzamy, pilnujemy ich cen, 

żeby nie były za wysokie, także jak widać to wszystko przynosi efekty. To tyle na temat 

jarmarku i przy okazji też wrzuciłam tu dwa, trzy slajdy odnośnie Odpalamy Święta w 

Gdańsku, bo te projekty są nierozerwalnie oczywiście związane ze sobą i jak wiemy w tym 

roku odpalamy święta były też dużym sukcesem.      
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Mieliśmy 140 najróżniejszych elementów, mieliśmy 6 dotychczasowych i 3 nowe. Na 

Skwerze Heweliusza na pewno widzieliście jajo Faberge, Zaspa w parku, przepiękne we 

współpracy z lotniskiem samolot, fajne ekologiczne, energooszczędne zasilanie, także 

naprawdę przepięknie tutaj liczba tych iluminacji wzrosła.  

 
Również trzy pytania na zakończenie dotyczące iluminacji. Proszę spojrzeć, odwiedzjący 

uważają, że są potrzebne, zabroniłbym prawie nikt i zauważono też to, że staraliśmy się, 

by te nasze iluminacje były energooszczędne. Także tyle ode mnie. Dziękuję bardzo.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Czy są na tym etapie jakieś pytania? Myślę, że prezentacja była tak 

obszerna i możemy tylko pogratulować jeszcze raz i oby w kolejnym roku było jeszcze 

lepiej, bo każdy jarmark to jest kolejne doświadczenie. Na pewno państwo radni i ja też 

osobiście byłam, większość radnych z Komisji też była na otwarciu jarmarku, więc 

mieliśmy okazję to zobaczyć, także jeszcze raz gratuluję. Czy ze strony państwa radnych są 

jakieś pytania? Nie widzę. Także tak jak mówiłam, było obszernie przedstawione, jeszcze 

raz dziękujemy. Przechodzimy do kolejnego punktu, więc państwo z nami zostają.  

PUNKT  - 3 
 

Plany Międzynarodowych Targów Gdańskich na 2023 rok. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy pan prezes również będzie chciała rozpocząć ten punkt?  
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Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Tak. Słowo wprowadzenia, poprosiłbym Darka Słodkowskiego, żeby zaprezentował, bo to 

on przygotowywał tą prezentację. To są tylko ramowe, najważniejsze rzeczy. To jest jakby 

jedna z podstawowych informacji. Wybraliśmy kluczowe projekty albo co do wielkości, 

albo co do znaczenia, albo co do potencjału jego istotności czy rozwojowe. Patrzę na Tragi 

Książki, które de facto są małą imprezą, w ogóle organizowaną w ECS-ie, ale od dłuższego 

czasu staramy się im patronować, przygotowywać infrastrukturę, pomagać, aby to 

wydarzenie rosło w siłę dlatego, że ono pokazuje też pewną świadomość społeczną, 

buduje de facto społeczeństwo obywatelskie. To jest dosyć istotne. Tylko tyle bym też 

chciał powiedzieć, że to będzie prawdopodobnie jeśli nic się nadzwyczajnego nie wydarzy, 

a wolelibyśmy, żeby już się nie powtarzały żadne wydarzenia z przeszłości ostatnich trzech 

lat, bo one nas dosyć mocno doświadczały, naszą branżę również, nawet szczególnie, ale 

wszystko wskazuje na to, że będzie to najlepszy przychodowo rok w historii 

Międzynarodowych Targów Gdańskich. Plan nasz przewiduje przychody prawie na 

poziomie 60 mln zł. To jest naprawdę progres. Przypomnę tylko, że w latach TRAKO 

jeszcze tak niedawno, bo w 2013 r. czy w 2011 r., bo tutaj się wprowadzaliśmy wtedy, te 

przychody to było 22 mln. Potroimy wielkość przychodów spółki. Oczywiście możemy 

powiedzieć dobra, była inflacja, to ok., zdejmijmy z tego 20%, ale reszta to jest ciężka 

praca tego zespołu, zmieniającego się zespołu, właśnie myślę, że dzięki temu, że mamy 

świeżą krew na pokładzie to też daje impulsy nam rozwojowe, a pracownicy, którzy z nami 

zostali, bo też ich została duża grupa wierzą w to, że nowi nasi koledzy i koleżanki dają 

nam wartość, że nie są złem, to już się udało uświadomić taką rzecz, że w spółce, w której 

nie było rotacji przez 20 lat to jest bardzo duży wysiłek, ale dzisiaj możemy powiedzieć, ja 

stawiam taką tezę, myślę, że się nie mylę, mam nadzieję, że pani Dorota potwierdzi 

uśmiechem, że wierzymy w tych młodych ludzi, którzy do nas przyszli. Oni mają nam dużo 

do zaoferowania i my chcemy z nich czerpać. My dajemy im doświadczenie, my ich 

uczymy, że to nie jest zabawa, tylko to są poważne przedsięwzięcia, tam za tym stoją 

pieniądze, stoi satysfakcja klientów, mieszkańców Gdańska, proszę tylko przypomnieć 

sobie sytuację, myślę, że pani Dorota też pamięta, państwo też pamiętacie jak miałem 

okazję być wiceprezydentem ile musieliśmy tłumaczyć się za jarmarki, ile było hejtu na 

jarmarki, jak to nie było mile widziane wydarzenie. Dzisiaj nie ma już tak ostrej polemiki i 

wierzymy w to, że udaje nam się ten dialog z mieszkańcami też budować, więc chciałem 

pokazać tylko to, że 2023 r. to powinien być rok dla nas bardzo ważny, przełomowy, na 

pewno na to mają duży wpływ targi TRAKO, BaltExpo, który przygotowujemy w nowej 

odsłonie i z nową ekipą i przede wszystkim Skills Poland, ale to wszystko nie byłoby 

możliwe, gdyby nie silne jarmarki. Rzecz, o której tutaj nie ma mowy, bo pokazujemy co 

będzie się działo w naszym portfelu, ale mogę państwu powiedzieć mam zapytania z 

innych dużych miast z Poznania, z Zakopanego, ze Świnoujścia, z Pruszczem rozmawiamy, 

myślę, że złożymy ofertę Gdyni co do możliwości realizacji wydarzenia. Chcemy się 
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zaopiekować też naszą metropolią, żeby te wszystkie rzeczy, które będą się działy tutaj 

miały swoją jakość, bo pokazujemy, że to można osiągnąć i jeszcze przy dobrym zbiegu 

okoliczności, przy dobrej współpracy ogólnej nawet na tym zarobić, bo powiem szczerze 

jarmarki są dzisiaj w pierwszej trójcie najlepiej produkujących zyski naszej spółki 

wydarzeń, więc to jest naprawdę ważne. Kiedyś mówiliśmy o Amberifie, kiedyś mówiliśmy 

o TRAKO, a o jarmarkach mówiliśmy gdzieś z boku. Dziś jarmarki bardzo mocno się 

wypozycjonowały, zresztą w to wierzyliśmy i dlatego poświęciliśmy temu bardzo dużo jako 

zarząd też emocji, wysiłku, ale dziękujemy też, bo zespół, który tam się tworzy on się 

zmienia, on pewnie dalej się będzie zmieniał, bo to jest bardzo wymagająca praca, ale ten 

zespół też w to wierzy i dlatego mamy takie wyniki. Tyle z mojej strony. Oddam głos 

Darkowi Słodkowskiemu. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Prosimy o głos pana Darka.  
 

Pan Dariusz Słodkowski – przedstawiciel Międzynarodowych Targów Gdańskich S.A. 
Szanowni państwo, tak jak pan prezes wspominał to będzie jeden z najtrudniejszych, a na 

pewno wymagających lat w historii Międzynarodowych Targów Gdańskich. Lata 

nieparzyste dla MTG są zawsze wyjątkowe ze względu na organizację naszej największej 

imprezy w portfolio, czyli imprezy TRAKO, targów kolejowych, ale w tym roku w dość 

krótkim terminie poza targami kolejowymi TRAKO odbywać się będą jeszcze wielokrotnie 

większa impreza jaką jest Skills Poland.  

 
Ja w tej prezentacji wspomnę o tym wszystkim, ale tak jak pan prezes w poprzedzającej 

wypowiedzi powiedział to prezentacja nie zawiera szeregu innej aktywności i zanim 
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przejdę do tej właściwej informacji o imprezach targowych i plenerowych to przede 

wszystkim warto powiedzieć, że Międzynarodowe Targi Gdańskie i budynek Amber Expo, 

który tutaj państwu się wyświetla to również miejsce przestrzeni najmu powierzchni 

biurowej i powierzchni konferencyjnej oraz przestrzeni hal targowych i hal 

wystawienniczych, które nie są związane bezpośrednio z tytułami przez nas 

organizowanymi, tylko poprzez imprezy, które nie jesteśmy organizatorami, rocznie 

odbywa się ponad 100, blisko 110 imprez. Jest to znaczący element naszej działalności, w 

związku z tym MTG to nie tylko silne tytuły jak TRAKO, jarmark, BaltExpo, Amberif, ale 

również najem i tworzenie, bycie takim inkubatorem dla organizacji różnego rodzaju 

imprez, a doświadczenie roku 2022 mam nadzieję, że także kolejnych miesięcy tego roku i 

kolejnych lat jest również wykorzystywanie przestrzeni MTG i Amber Expo jako przestrzeni 

do organizacji koncertów. To zupełnie nowa sfera działalności, ale pierwsze koncerty hip 

hopowe, które się odbyły, a wkrótce będziemy mieli koncerty kolejnych wykonawców to 

pokazuje, że ta decyzja w latach 2010-2014 przez ówczesną Radę Miasta zapadła decyzja o 

budowanie i przenosinach MTG z Beniowskiego tutaj na Żaglową. To nie była tylko decyzja 

podyktowana wolą wybudowania centrum handlowego, ale rzeczywiście budowę z 

prawdziwego zdarzenia centrum wystawienniczo-kongresowego, gdzie nie będzie to tylko 

miejsce pod imprezy targowe, ale również centrum konferencyjne czy przestrzeń właśnie 

organizacji koncertów, wydarzeń, tylko dzisiaj w tych dniach odbywa się na przełomie 

listopada i grudnia było to miejsce, w którym odbywała się wystawa elfów, czyli taka 

impreza skierowana do najmłodszych. Teraz jest to przestrzeń, w której odbywa się 

trójwymiarowa wystawa.  

 
W związku z tym, jak pokazują te doświadczenia z ostatnich lat to jest obiekt 

multidyscyplinarny, w którym się odbywa wiele wydarzeń, targowe, konferencyjne, inne, 
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ale również mam nadzieję, że nie będziemy musieli nigdy do tego wracać, budynki, hale 

Amber Expo było także szpitalem covidowym. Wracając do katalogu naszych imprez w 

tym roku zacznę tą prezentację od naszych wydarzeń targowych tak jak wspominałem tu 

mówimy tylko o wydarzeniach, których jesteśmy organizatorami lub przy których bardzo 

ściśle współpracujemy. Ten rok zaczniemy od targów Amberif, ten rok zaczniemy i 

skończymy targami Amberif, czyli jego wiosenną edycją Spring i jego jesienną edycją 

Autumn. W ostatnich latach zdarzało nam się, że Amberif zdarzał się na innych obiektach 

metropolii trójmiejskiej. Odbywał się na Ergo Arenie, niemniej jednak to spektrum 

rozwoju tej imprezy to Żaglowa 11. Impreza, która jest w dużej konkurencji z różnymi tego 

typu imprezami w Polsce, wciąż będąc jednak w czołówce światowej jeśli chodzi o tego 

typu wydarzenia, niemniej jednak czujemy oddech i zespół projektowy bardzo ambitnie 

pracuje nad tym, żeby ta impreza mogła się rozwijać. Wszyscy państwo wiedzą, że 

rzeczywistość nie znosi próżni i ten oddech konkurencji występuje właściwie w każdej 

dziedzinie życie. Również Amberif zmienia się, dostosowuje się do potrzeb wystawców, do 

potrzeb klientów i z powodzeniem jest wciąż największą imprezą tego typu. Warto tu 

również wspomnieć przy okazji rozmowy o bursztynie, bo mówimy o Amber Expo, 

mówimy o Amberifie, że jako MTG czynimy duże starania nad strategią dotyczącą 

bursztynu. Ta strategia aktualnie w mieście Gdańsku powstaje po to, żeby podtrzymywać 

to hasło, które od lat niesiemy na sztandarach, czyli Gdańsk jako stolica bursztynu. Dorota 

Solochewicz wspominała m. in. o iluminacjach i stąd takie decyzje jak powstanie iluminacji 

jajka Faberge, czyli tego jajka bursztynowego, które znajduje się zresztą w Muzeum 

Bursztynu w Wielkim Młynie, to takie nasze kolejne wplatanie się w tą bursztynową 

narrację, która czy z nazwy, czy poprzez wiodące tytuły nam towarzyszą. 
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Następnie w kalendarzu jest impreza Edu Offshore Wind, impreza będzie się odbywała w 

połowie marca i jest taką odpowiedzią i prezentacją możliwości branży energetyki 

wiatrowej rozwijającej się energii wiatrowej w dniach obecnie toczy się w sejmie zresztą 

dyskusja na temat zmiany przepisów lokalizacji wiatraków, a przepisy od ponad roku 

żyjemy w cieniu pewnej zmiany tego jak energetyka będzie kształtowała się w kolejnych 

latach. Jest to spotkanie targowe o profilu edukacyjnym, skierowanym do pracowników, 

pracodawców do osób, które się w swojej karierze decydują na zaangażowanie, wybór 

nowej ścieżki zawodowej. 

 
Infoshare końcówka maja to największa konferencja technologiczna w tej części Europy. 

Nie jest to tytuł będący naszą własnością, ale co bardzo istotne od wielu, wielu lat czyli od 

początku tej imprezy, kiedy to rzeczywiście była taka konferencyjna, niczego temu nie 

ujmując, ale było to spotkanie branży. Dzisiaj wyrosło to właśnie jako olbrzymia 

konferencja, w której start up-y, programiści, ten sektor informatyczny Trójmiastem stoi, 

jest licznie reprezentowany i tak naprawdę dzisiaj bylibyśmy w stanie, żeby tą konferencję 

i te targi obsadzić tylko firmami, które tutaj w Trójmieście lub w jego bezpośrednim 

sąsiedztwie mają swoje siedziby lub mają swoje przedstawicielstwa. Jest to impreza dla 

nas bardzo prestiżowa, ale ma również tą olbrzymią zaletę, że my z tej imprezy jesteśmy 

w stanie się bardzo dużo nauczyć m. in. dlatego, że organizujący to młodzi ludzie, 

organizujący to ludzie, którzy bardzo ściśle w tej branży informatycznej są zaangażowani, 

pokazują nam pewne możliwości organizacji własnych, naszych imprez i my bardzo 

aktywnie podglądamy i wdrażamy i z zainteresowaniem tą imprezę gościmy, ale również 

się od niej uczymy.  

Pierwsze dni września to chyba bez wątpienia największa impreza, która odbędzie się na 

halach i w otoczeniu Amber Expo. To konkurs EuroSkills. Czynimy starania, żeby ona 
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dłużej gościła i częściej gościła tutaj w Gdańsku. Jak państwo mogą przeczytać jest ona 

organizowana przez Europejskie Stowarzyszenie World Skills i jak państwo mieli okazję 

prześledzić są takim połączeniem dni kariery z możliwością pokazywania doświadczeń 

związanych z kształceniem zawodowym doskonale zresztą wpisującym się, towarzyszącym 

gdańskiej edukacji od lat takiemu hasłu Gdańsk Miastem Profesjonalistów, gdzie państwo 

też będący członkami Komisji Edukacji widzą te starania miasta Gdańska podyktowane 

kształceniem w zawodach technicznych i ten konkurs, czyli możliwości zaprezentowania 

tych umiejętności kształcenia zawodowego i tych umiejętności technicznej wpisuje się w 

taką długą strategię również miasta Gdańska. Czyli tak jak Amberif wpisuje się w strategię 

dotyczącą Gdańsk Miastem Bursztynu tak EuroSkills jest tą imprezą, która oczywiście jest 

nieporównywalnie większa niż nasz gminny projekt, ale uzupełnia tą ofertę kształcenia 

zawodowego.  

 
Od lat gościmy Gdańskie Targi Książki. Targi Książki wcześniej szukały swojego miejsca, 

szukały możliwości rozwoju, później niestety dotknął tą imprezę, możliwości jej organizacji 

pandemia covid-19. Dzisiaj z uwagi na organizowane, czyli taki okres pomiędzy EuroSkills 

a targami TRAKO wyjątkowo nie będą one gościły bezpośrednio na naszych halach, ale 

wciąż nasze zaangażowanie w organizację tej imprezy będzie zauważalne. 

Impreza, którą państwu nie trzeba przedstawiać, 15-te, tutaj na Żaglowej nie tylko na 

torach, które się znajdują w bezpośrednim sąsiedztwie Amber Expo, ale również na samej 

ulicy, jezdni ulicy Żaglowej, na parkingach stadionu będziemy gościć 15 Międzynarodowe 

Targi Kolejowe TRAKO, które w trudnych czasach, bo z jednej strony wszyscy mierzymy się 

z warunkami ekonomicznymi, a z drugiej strony najbliższa perspektywa unijna to jest 

perspektywa, w której środki na transport będą w znacznym stopniu przeznaczone 

właśnie na transport kolejowy, w związku z tym ta możliwość zaprezentowania parku 
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maszynowego, rozwiązań technicznych dla rynku krajowego jest szczególnie istotna i to są 

wciąż takie targi, nazwę to w takim bardzo dużym cudzysłowie „w starym stylu”, czyli targi, 

na których realnie spotyka się wystawca z kontrahentami i na stoiskach, na kolacjach są 

podpisywane umowy współpracy czy wielomilionowe kontrakty, czyli nie tylko możliwość 

wystawiennicza, nie tylko ekspozycja, ale taki biznes przez duże B.  

 
Połowa października to targi Baltexpo dla branży przemysłu morskiego. To jest bardzo 

ważne dlatego, że impreza i tytuł Baltexpo został kilka lat temu przejęty przez 

Międzynarodowe Targi Gdańskie. Dokonaliśmy inkwizycji i on się znajduje dzisiaj w 

naszym portfelu i jest naszą własnością i to nad czym dzisiaj pracujemy to też po paru 

latach, kiedy ta impreza się nie odbywała to to, aby wrócić, aby nadać jej nowy wymiar, 

żeby otworzyć się na nowe branże, żeby nie tylko ograniczyć się do takiego korowego, 

bardzo źródłowego, stoczniowego charakteru tej branży, ale odpowiedzieć sobie na tą 

właśnie nowinkę jaką np. w świecie informatyki prezentuje Infoshare, tak tutaj Baltexpo i 

przemysł branży morskiej to nie tylko stocznie, ale również chociażby start up-y, które 

wokół przemysłu morskiego funkcjonują.  

Jeszcze tylko słówkiem o naszych wydarzeniach plenerowych. Tradycyjny 763 Jarmark Św. 

Dominika. To impreza, która w tym roku po raz kolejny pobije rekord zajęcia powierzchni, 

bo po tych 75 000 m² w tym roku będzie miała ok 82 000 m², która będzie się też mierzyła 

z pewnymi niedogodnościami remontowymi. Mam tu na myśli remont Długiego i 

Rybackiego Pobrzeża i Żurawia, ale jak pokazuje nam ostatni rok tam, gdzie niektórzy 

widzą zagrożenie, obawy i strach, czyli zamkniecie i remont przedłużający się zresztą 

remont Pańskiej i Węglarskiej tak było to dla nas wszystkich takim przyczynkiem, takim 

kamykiem odwagi do decyzji o zaistnieniu na ulicy Rajskiej. Tam wpisując się po raz 

kolejny w działania miasta, czyli rok równości utworzyliśmy strefę równości, ustawiliśmy 
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stoiska, zaprosiliśmy na tą ulicę mieszkańców z dużym zadowoleniem zarówno 

mieszkańców jak i przede wszystkim wystawców, więc ja osobiście zagrożenia w 

zamknięciu Długiego i Rybackiego Pobrzeża nie widzę. Oczywiście z pokorą podchodzimy 

do tych swoich pomysłów, bo one w poprzednich latach też były różne. Tutaj odnoszę się 

do ul. Łąkowej, ale kiedy analitycznie, rozsądnie i tak jak głosi herb naszego miasta, z 

rozwagą, ale nie z zuchwałością podchodzimy do tych naszych założeń to wychodzą z tego 

dobre rzeczy.          
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Również Jarmark Bożonarodzeniowy, który również będzie w swojej spektakularnej, 

największej formie, bo poza tymi rozwiązaniami, które państwu Dorota prezentowała 

naszej decyzji, żeby w roku 2021 pojawić się na ulicy Bogusławskiego, w tym roku, żeby się 

rozwinąć trochę bardziej na Tkackiej, pojawić się na Forum, w przyszłym roku ta nasza 

obecność na Forum Gdańsku na przedłużeniu, początku drogi Królewskiej ten koncept 

będzie się rozwijał, w związku z tym te imprezy są w fazie wznoszącej, o czym prezes nie 

wspominał, a jest to jeszcze ten element naszych rozmów biznesowych to interesuje nas 

rozwój nie tylko tutaj jak to się kolokwialnie mówi wokół anteny, czy Pruszcz czy Gdynia, 

ale z liczącym się przedstawicielem branży targowej, a właściwie liderem branży targowej 

w Polsce myślimy o organizacji nie tylko o wynajmie infrastruktury, ale organizacji imprez 

plenerowych także w innych miastach w Polsce, w związku z tym przed tą drugą noga jaką 

są wydarzenia plenerowe przy imprezach targowych, które tak jak pan prezes wspominał 

w czasach covidu były podstawową wartością ekonomiczną dla Międzynarodowych 

Targów Gdańskich wtedy, kiedy imprezy targowe były zamknięte dla klientów, czy też hale 

targowe były zajęte przez szpital covidowy to te nasze szczególne skupienie polegało 

właśnie na wydarzeniach plenerowych, tutaj widać bardzo wyraźny angaż, bardzo wyraźny 

rozwój i nie tylko w rozwijaniu naszych własnych rodzimych tytułów. Państwo doskonale o 

tym wiedzą, ale gwoli przypomnienia jeden i drugi tytuł to jest tytuł, którego właścicielem 

jest miasto Gdańsk. My pokornie tą licencję wykonujemy. To udzielone prawo organizacji 

jarmarków jesteśmy już w połowie tej dyskusji, w połowie wykonywania tej umowy i 

państwu mogę powiedzieć, że my się zobowiązaliśmy w roku 2015 zobowiązaliśmy się, że 

przez najbliższe 15 lat czyli do roku 2030 wydatkujemy na inwestycje w jarmark, tutaj 

państwo widzą infrastrukturę, domki, nowe atrakcje, elementy wyposażenia jarmarku, że 

w to zainwestujemy 9 mln, a my jak policzyliśmy na dzień 31 grudnia już dzisiaj czyli po 7 

latach, po połowie obowiązywania umowy my na inwestycje jarmarkowe przeznaczyliśmy 

10 mln zł. W związku z tym tematem tego, żeby podjąć kolejne inwestycje chcemy 

zainteresować nie tylko Komisję Jarmarkową, ale również uśmiechamy się do państwa, 

jesteście państwo naszymi właściwie co pół roku takimi, nie chcę powiedzieć krytykami, bo 

my nawet jeśli się uwagi pojawiają do naszych imprez to one są zawsze budujące, ale 

państwo życzliwie opiniują te nasze aktywności i chcemy, żeby państwo też w tej dyskusji 

o tym, czy warto MTG na kolejne lata tej licencji udzielić po to, żebyśmy mogli zdeklarować 

się do kolejnych nakładów finansowych, do dalszego rozwoju tej imprezy, bo myślę, że 

wszyscy jak tutaj uczestniczymy w tym spotkaniu to jesteśmy zgodni co do tego, że przez 

tych ostatnich kilka lat nowego zarządu tytuły plenerowe Jarmark Św. Dominika i Jarmark 

Bożonarodzeniowy istotnie się rozwijają i to co tutaj moi poprzednicy, pan prezes, pani 

Dorota wspominała to co nam zawsze mocno przyświeca to przede wszystkim nie tylko 

biznes, ale po to właśnie je robimy, żeby byli zadowoleni z nich mieszkańcy szeroko 

pojętego Gdańska, ale w zgodzie z gospodarzami tego miejsca, czyli mieszkańcami 

Śródmieścia. Wspominałem o tej drugiej nodze, jakimi były imprezy plenerowe w trakcie 
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covid 19, bo dla nas pandemia, oczywiście okres pewnej smuty, bo te nasze imprezy 

targowe nie mogły się odbywać, ale również takiej refleksji i tą refleksję czerpiemy z tego 

okresu pełnymi garściami, budowę różnych innych możliwości finansowania, właśnie tutaj 

np. wykorzystywanie hal jako miejsce organizacji koncertów, czy też tak jak państwo 

wodzą na jednym z ostatnich slajdów prezentuję, organizacji przez Międzynarodowe Targi 

Gdańskie iluminacji świątecznych. Takie porozumienie z miastem podpisaliśmy i do 2030 

roku mamy wyłączność na możliwość umieszczania przestrzennej iluminacji świątecznej. 

Chcę państwu tylko powiedzieć, to bardzo istotne, właściwie trzy rzeczy chciałbym tylko 

wspomnieć i zabrać państwu chwilę, to po pierwsze, że my te inwestycje niemałe, bo 

blisko 1,5 mln zł realizujemy z własnych środków i one są elementem takiej naszej 

świątecznej obecności w mieście, czyli z jednej strony Jarmark Bożonarodzeniowy, a z 

drugiej iluminacje. Jest to komplementarne i my te środki nie pobieramy z miasta w żaden 

sposób nie angażujemy budżetu miasta. To po pierwsze. Po drugie dbamy o to zwłaszcza, 

bo mówiłem o tej dbałości przy okazji konferencji targów przemysłu elektro-

energetycznego, czyli robimy z tą obawą, która nam towarzyszy czyli wzrostu cen prądu. 

To są technologia ekologiczna, wykonywane są w technologii eko LED. Po trzecie Jak 

Dorota w swojej prezentacji o Jarmarku Bożonarodzeniowym prezentowała wyniki badań 

wydaje się, że te obawy, które nam towarzyszyły w październiku, w listopadzie 

dotyczących odbioru iluminacji zupełnie się nie potwierdziły. Mieszkańcy tego odrobinę w 

tych smutnych, trudnych, ciężkich latach, w których trochę tak jest, że z roku na rok 

dotykają nas różne nieszczęścia, to jakby oczekują mieszkańcy tego, że te światełka jednak 

w formie iluminacji będą oddawały nawet naszym najmłodszym odrobinę radości. Po 

czwarte to fakt, że my budujemy ten projekt iluminacyjny również zaangażowaniem 

sponsorów.  
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Tutaj państwo mają strefę na drodze do mola w Brzeźnie. Mamy pomysł na sponsora tej 

strefy i budowy kolejnej iluminacji, ale takim doskonałym przykładem myślę jest strefa 

portu lotniczego na Zasapie w miejscu, w którym blisko 50 lat temu startowały samoloty i 

takiego nawiązania właśnie, że w 1974 roku lotnisko z Zaspy przeprowadziło się na 

gdańskie Rębiechowo i jednocześnie zaoferowania mieszkańcom Zaspy i Przymorza, bo 

pas na Jana Pawła II znajduje się na pograniczu tych dwóch wielkich dzielnic 

mieszkaniowych właśnie takiej formy iluminacji, czyli podkreślenia tego co często 

towarzyszy dyskusji Rad Jednostek Pomocniczych, że nie wszystko musi się znajdować w 

centrum miasta, w Śródmieściu, ale tutaj też jest Gdańsk, jest to przecież bardzo duża 

liczba mieszkańców na obu tych dzielnicach, w związku z tym oferujemy im taką atrakcję i 

dla nas jest to też jakiś wymiar finansowy. W związku z tym gdybym tak chciał 

podsumować tylko ten projekt iluminacyjny tylko na przykładzie strefy portu lotniczego na 

Zaspie sponsor w formie portu lotniczego zadowolony jest z możliwości ekspozycji tego, 

bardzo fajnej strefy lotniczej, samolot, takie latarniowce lotnicze. Z drugiej strony 

mieszkańcy otrzymują taka strefę iluminacji blisko siebie. Taką możliwość atrakcji 

dodatkowej w trakcie spaceru, a dla nas gdzieś tam jest to też jakiś biznes, jakaś kolejna 

forma możliwości prowadzenia działalności również biznesowej. To wszystko musi na 

siebie zarobić i nam się to, kolokwialnie mówiąc spinać. Bardzo dziękuję państwu. 

Oczywiście moglibyśmy o tym czy ja czy pan prezes bardzo długo opowiadać. Trudno te 

365 dni aktywności na obiektach Amber Expo podsumować w 9 slajdach, ale w takim 

telegraficznym skrócie jak najlepiej potrafię tą naszą aktywność chciałem państwu jako 

spółki MTG zaprezentować. Dziękuję.         

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo dziękujemy. Widzimy, że będzie przed państwem dużo pracy. Także trzymamy 

kciuki. Jeżeli są ewentualne pytania ze strony państwa radnych to bardzo proszę o 

podniesienie łapki w górę i dopuszczę państwa do głosu. Nie widzę. Jak zawsze obszernie 

państwo profesjonalnie przygotowują się, także jeżeli państwo nie mają nic już do 

dodania, a pytań nie widzę to na pewno gdzieś za pół roku kolejny raz się spotkamy i 

będziemy na bieżąco w kontakcie. Także dziękujemy i życzymy powodzenia, żeby jak 

najlepiej wszystkie projekty, wszystkie targi i okoliczne projekty państwu się udały. 

Dziękujemy bardzo.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dziękuję pani przewodnicząca, państwo radni. Ja mam nadzieję, że wcześniej niż za pół 

roku, bo tak jak powiedział Darek my bardzo będziemy zabiegali o to, żebyśmy mogli dalej 

inwestować w jarmarki czyli, żebyśmy mogli rozmawiać ewentualnie o wydłużeniu umowy, 

może nie nazywałbym jej licencyjnej, bo przypominacie sobie państwo to jest uchwał 

wyrażająca zgodę na prowadzenie tej działalności dla nas. To ani nie jest licencja, ani to 
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nie jest powierzenie. To jest po prostu zgoda na prowadzenie pod warunkiem ponoszenia 

nakładów i my chcielibyśmy ją po prostu odnowić mimo tego, że jest jej czas. 

Przygotowujemy takie wnioski i stosowne składamy do pani Prezydent i wierzymy w to, że 

będą zaakceptowane i przekonamy panią Prezydent, a w konsekwencji wrócimy do 

państwa, bo to przecież państwo dajecie nam tą ostatecznie i pani Prezydent delegację do 

zawarcia takiego kontraktu. Myślę, że udowadniamy co roku, że zasłużyliśmy na te prawa, 

a tegoroczne drugie miejsce Jarmarku Bożonarodzeniowego na liście najlepszych 

jarmarków w Europie, znaczy jesteśmy godni tego uprawnienia i chcielibyśmy, żebyście 

państwo zawsze nas dobrze wspominali.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Myślę panie prezesie, że nie będzie problemów. Tak jak sam pan prezes powiedział 

wszystkie mamy podsumowania i myślę, że państwo radni mogą się ze mną zgodzić, że te 

działania są prowadzone bardzo profesjonalnie i z roku na rok widzimy coraz to większe 

zaangażowanie, poprawę, wychodzicie z założenia, że poprawia się cały czas wszystko, 

rozmawiamy na Komisji, czy na Komisji Jarmarkowej i to jest świetne, że się nie 

zamykamy, tylko cały czas państwo idą do przodu, co też cieszy. Także myślę, że Komisja 

będzie jak najbardziej na tak, ale do tego tematu jeszcze wrócimy, może faktycznie 

szybciej niż za pół roku, żeby państwo też mogli spokojnie działać.    
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dziękujemy bardzo. Do zobaczenia.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy, do zobaczenia, życzymy powodzenia.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dziękujemy. Jeżeli pani przewodnicząca pozwoli to jeszcze chętnie przysłucham się 

posiedzeniu, z GOS-em są tematy, my też jesteśmy w to zaangażowani w różnych 

obszarach. Rozłączę się i potem wrócę. Jeśli będę mógł to bardzo chętnie będę 

uczestniczył.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo proszę. Będzie nam bardzo miło panie prezesie.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dziękuję bardzo.   
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PUNKT  - 4 
 

Gdańska Organizacja Turystyczna – plany zadań do realizacji w 2023 r. 

 

Pan Łukasz Wysocki – Prezes Zarządu Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

Dzień dobry pani przewodnicząca, szanowni państwo.  

 

 
Jeżeli chodzi o plany promocyjne na rok 2023 na pewno będziemy mocno targetowali i 

pokazywali tą różnorodność, którą w Gdańsku mogą goście uzyskać, dostać, kontynuacja 

kampanii Gdańsk z Charakterem czyli Gdańsk romantyczny, naturalny, pyszny, 

wyczynowy, familijny, historyczny. Kampania zagraniczna dedykowana rynkowi 

niemieckiemu. W tym roku chcemy się skoncentrować na jednym rynku zagranicznym i na 

rynku polskim. Będziemy nasze działania tak naprawdę kierować w trzech głównych 

celach strategicznych, czyli zwiększenia znaczenia portalu Visitgdansk jako tej bramy 
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wjazdowej online do Gdańska. To może kolokwialnie  brzmi, ale chcemy, aby to był 

pierwszy wybór, w szczególności zwiększenie udziału gości międzynarodowych w 

klikalności portalu. Druga rzecz to jest zwiększenie znaczenia naszych projektów 

kartowych, czyli Gdańskiej Karty Mieszkańca i Karty Turysty. Trzecia rzecz, zwiększenie 

znaczenia Gdańsk Convention jeżeli chodzi o koordynatora działań z zakresu promocji 

turystyki biznesowej, czyli zachęcenia organizatorów konferencji i kongresów do przyjazdu 

i do organizowania swoich wydarzeń w Gdańsku. Mówię o tym, o takich planach 

promocyjnych, które wszystkie mają działać na zasadzie wzmocnienia tych wspomnianych 

celów. Nowa odsłona portalu visitgdansk też tutaj pracujemy nad badaniami user 

experience zarówno z punktu widzenia użytkowego jak i też takiego wizualnego, aby 

odświeżyć portal. Promocja szlaków turystycznych. Turystyka doświadczeń, czy nacisk na 

wyjątkowe doświadczenia jakie rzeczywiście mogą turystę spotkać w Gdańsku. Idziemy 

tutaj, wzmacniamy to przekonanie, że „sprzedajemy wrażenia”, a nie tylko miejsce. 

Turystyka zrównoważona, mocno kierujemy tutaj działania na realizację 17 celów 

zrównoważonego rozwoju, tutaj idąc w kierunku tej formuły eco, też kwestii związanych z 

takim bardzo odpowiedzialnym prowadzeniem turystyki i przede wszystkim, żeby 

równoważyć kwestie związane z promocją ruchu turystycznego, a zadowoleniem też 

mieszkańców z tego, że mieszkają w miejscu turystycznym. Współpraca przy okazji 

jarmarków Św. Dominika i Jarmarku Bożonarodzeniowego. Karta Turysty czyli jeden z tych 

celów, o którym mówiliśmy, wzmacnianie tożsamości czy wzmacnianie znaczenia tych 

produktów kartowych, czyli konsekwentne zwiększenie ilości punktów dystrybucji, rozwój 

oferty o Europejskie Centrum Solidarności i partnerów rabatowych, promocja nowego 

pakietu Smaki Gdańska. O tym za momencik jeszcze powiem. Rozwój aplikacji mobilnej, 

wzrost rozpoznawalności tego produktu i kampanie promocyjne krajowe i zagraniczne.  
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Gdańska Karta Mieszkańca czyli wzmacnianie tego systemu usług miejskich i systemu 

można powiedzieć wzmacniania i tożsamości. Na dzień dzisiejszy wzmacnianie tych 

pakietów, które mamy, jak również będziemy rozwijali kwestię związane chociażby z 

większym zaangażowaniem się w Budżet Obywatelski oraz też chcemy zintegrować 

kwestie związane chociażby z Metropolitalną Kartą do Kultury, czy też kartą biblioteczną. 

To są takie główne zadania na nadchodzący rok.     

 
Smaki Gdańska edycja 2023 czyli oprócz wzmacniania kanałów sprzedażowych jest to 

jeden z pakietów również w Karcie Turysty jak i w Gdańskiej Karcie Mieszkańca, więc już 
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dziś możemy sobie wykupić taki pakiet solo, duet, albo kwartet jeżeli chodzi o takie, 

można powiedzieć, przedpłacone wejścia czy możliwość skorzystania z pakietów w jednej 

z naszych partnerskich restauracji. Na chwilę obecną mamy ich już 9 w nowej odsłonie. 

Oczywiście w tych restauracjach też można zamówić a la carte. Też jest to pakiet, który, 

nie chcę się powtarzać, państwo już znają, natomiast jest to specjalny set menu bazujący 

na starogdańskiej kuchni, tutaj wspólnie z Międzynarodowymi Targami Gdańskimi i 

Amber Expo rozwijamy ten projekt i wzmacniamy jego znaczenie również pod kątem 

turystów i wzmacniania ruchu turystycznego.  

 
Mocny punkt 14 kwietnia i już pozwolę sobie państwa zaprosić na to wydarzenie. Mam 

nadzieję, że będziecie z nami 14 kwietnia w Europejskim Centrum Solidarności. Stosowne 

zaproszenia będą wysyłane w przyszłym tygodniu, więc takie do państwa na pewno dotrą, 

konferencja Nowe Trendy w Turystyce. Wiec wzmacniamy też znaczenie naszej destynacji, 

naszego miasta jako też profesjonalnego organizatora, ale też pokazujemy jak jeden z 

produktów takich konferencyjnych chcemy, aby też służył rozwojowi ruchu turystycznego. 

Tutaj też w dużej sieci partnerów naszych lokalnych będziemy kontynuowali ten tytuł.  

Główne rzeczy, które chciałem państwu powiedzieć, żeby nie przeciągać oczywiście, 

będziemy państwa też update-ować na bieżąco i myślę, że na kolejnych posiedzeniach 

Komisji będziemy mieli mam nadzieję przyjemność też z państwem być i dawać update 

jeżeli chodzi o nasze działania w trakcie roku. Jeżeli macie państwo  jakieś pytania to 

jestem i chętnie na nie odpowiem.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo panie prezesie. Czy ze strony państwa radnych są pytania? Nie widzę, 

także tak jak pan prezes mówił, spotykamy się co jakiś czas, więc sobie sytuację bieżącą 

omawiamy.  
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Pan Łukasz Wysocki – Prezes Zarządu Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

Bardzo bym prosił o zarezerwowanie w swoich kalendarzach 14 kwietnia Europejskie 

Centrum Solidarności i mam nadzieję, że będziemy tam razem.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo.  

 

Pan Łukasz Wysocki – Prezes Zarządu Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

Serdecznie dziękuję. Do zobaczenie.   
 

 

PUNKT  - 5 
 

Najważniejsze wydarzenia sportowe zaplanowane w Gdańsku na 2023 rok. 
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dzień dobry, jak zwykle w Gdańsku zaplanowaliśmy wiele wydarzeń sportowych. Ten rok 

2023 będzie również takie wydarzenia rangi międzynarodowej obfitował. Minął styczeń, a 

za nami dwie imprezy rangi światowej, bo tu jest błąd, nie Mistrzostwa Świata w short 

tracku, tylko były Mistrzostwa Europy w short tracku mężczyzn. Jeden z zawodników ze 

Stoczniowca zdobył tam historyczny pierwszy brązowy medal w drużynie. Jesteśmy też po 

Mistrzostwach Świata w piłce ręcznej, które się niedawno zakończyły. Przypomnę, że 

mieliśmy na hali Ergo Arena ćwierćfinały i półfinał, więc naprawdę impreza najwyższej 

rangi. W lutym, oczywiście państwu tutaj przedstawiłem te najważniejsze wydarzenia, bo 
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tych wydarzeń w ciągu roku tak naprawdę jest bardzo dużo, w lutym takim wydarzeniem, 

na które warto zwrócić uwagę to jest 7 edycja Hevelius Cup. To są międzynarodowe 

zawody w łyżwiarstwie synchronicznym organizowane przez Gdański klub IceSkater. W 

marcu też już kolejna Gala Rejs Roku i wręczenie nagrody Srebrny Sekstant. To jest 

impreza, którą organizujemy wspólnie z Fundacją Gdańską. W marcu również 8-go 

zapraszamy szczególnie panie, bo bilety będą za 1 zł dla pań, mecz Polska-Francja w piłce 

ręcznej. To są eliminacje do Mistrzostw Europy, nowy trener, który po tych Mistrzostwach 

Świata, które minęły stracił posadę, więc reprezentację poprowadzi jeden z byłych 

znakomitych zawodników. Francja przypomnę wicemistrzowie Świata, więc wydaje mi się, 

że bardzo fajne widowisko.  

 
W kwietniu zaczynamy sezon żużlowy. Zaczynamy od V Memoriału Henryka Żyto, później 

Drużynowe Mistrzostwa Europy Seniorów w żużlu. Jak co roku zapraszamy na Gdańską 

Galę Sportu Młodzieżowego. Później Cross Duathlon Gdańsk. 

W maju zapraszamy na Klubowe Mistrzostwa Gdańska Juniorów. To jest turniej piłkarski. 

W czerwcu zawody lekkoatletyczne 51 Memoriał Żylewicza. Mistrzostwa Świata 

Motocrossowe w Sidecarsach i Quadach. Sidecarsy dla tych co nie wiedzą to są takie 

motory z przyczepką. Tutaj na naszym torze motocrossowym te zawody  będą się 

odbywać. Druga edycja Triathlon Challenge Gdańsk. W zeszłym roku z dużym sukcesem 

Gdański Ośrodek Sportu był zaangażowany w pierwszą edycję. Zawody, które cieszyły się 

bardzo dużą popularnością. W lipcu gratka dla wszystkich fanów siatkówki, finał 

Siatkarskiej Ligi Narodów. To jest naprawdę impreza bardzo, bardzo ważna. Jedna z 

ważniejszych imprez siatkarskich w roku. Coś z mojego podwórka, Akademickie 

Mistrzostwa Polski we wioślarstwie morskim. Rozpoczynamy projekt w ogóle tej 
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dyscypliny sportu, która będzie w niedalekiej przyszłości czyli na igrzyskach 2028 roku 

dyscypliną olimpijską.  

 

 
W sierpniu XXIX Bieg Świętego Dominika. To są też przy okazji Mistrzostwa Polski na 10 

km. Dwie imprezy znowu siatkarskie plażowe czyli Grand Prix Polskiej Ligi Siatkówki kobiet 

i Grand Prix Polskiej Ligi siatkówki mężczyzn. Dla tych, którzy lubią podnoszenie ciężarów 

XXVIII Międzynarodowy memoriał Waldemara Malaka. Dla tych co go nie pamiętają, ja go 

miałem okazję kiedyś poznać, medalista olimpijski, który zginął w wypadku 

samochodowym, zginął tragicznie w zasadzie pamiętam miesiąc albo dwa miesiące po 
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zdobyciu medalu olimpijskiego. We wrześniu 57 Chód i Bieg Obrońców Poczty. To też jest 

impreza tak jak Memoriał Żylewicza organizowane przez Gdański Klub Lekkoatletyczny 

Lechia. 61 Bieg Westerplatte. To impreza, którą organizuje Gdański Ośrodek Sportu. 

Druga edycja zawodów we wioślarstwie morskim to jest Puchar Miasta Gdańska. Te 

zawody chcemy, żeby się odbyły przy molo w Brzeźnie, żeby przybliżyć wszystkim tą w 

zasadzie nową jak dla nas dyscyplinę sportu.   

 
W październiku jak co roku Półmaraton Gdański. W listopadzie Bieg Niepodległości i XXVI 

turniej „O Trójząb Neptuna” – Puchar Polski seniorów we florecie. A w grudniu Gdańska 

Gala Sportu. Jak co roku będziemy nagradzali najlepszych sportowców miasta Gdańska. 

To tak jak mówiłem pokrótce. Tych imprez jest oczywiście więcej, ale o tych chcieliśmy 

państwu wspomnieć. Bardzo dziękuję. Jeżeli ktoś ma pytania to serdecznie zapraszam.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Widzę, że pani radna Kamila Błaszczyk się zgłosiła, także 

oddaję głos.  
 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Dziękuję bardzo. Mam pytanie, bo dochodzą informacje też prasowe, że wobec dużych 

problemów stadionu w Warszawie jest spora szansa, że to w Gdańsku w marcu będzie 

mecz polskiej reprezentacji z Albanią. Pytanie czy rzeczywiście coś jest tutaj czynione w 

tym kierunku i czy ewentualnie taka obecność tego spotkania w Gdańsku będzie też się 

wiązała z kosztami dla miasta?   
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Takie starania już zostały poczynione dużo wcześniej. Czekamy na oficjalną decyzję 

Polskiego Związku Piłki Nożnej, która miała zapaść już ze dwa dni temu. Dzisiaj też 
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czytałem wzmiankę prasową, że ten mecz na pewno nie odbędzie się na stadionie 

narodowym, więc czekamy na decyzję. My wyraziliśmy zainteresowanie, więc czekamy na 

decyzję Polskiego Związku Piłki Nożnej, która to ma zapaść jak nie w ciągu najbliższych 

godzin to na pewno w ciągu najbliższych dwóch dni.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy za odpowiedź. Czy są jeszcze ze strony państwa radnych pytania? Bardzo 

dziękujemy.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dziękuję. Do widzenia.  
 

PUNKT  - 6 
 

Gdański Ośrodek Sportu – plan zadań do realizacji w 2023 roku w tym imprezy 

sportowe oraz remonty. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Witam państwa, witam panią przewodniczącą, szanowni państwo. Chciałbym przedstawić 

państwu krótką prezentację dotyczącą tego co jest przewidziane w 2023 roku jeżeli chodzi 

o Gdański Ośrodek Sportu.   

 
Rok 2022 był rokiem, a 2023 niemniej będzie trudny, ale też upatrujemy wiele szans w tym 

trudnym roku, bo takim hasłem dominującym na 2023 rok będzie gospodarność i 
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racjonalność wydatków. Szczególnie będziemy się tym wszystkim działaniom przyglądać.  

 
Jeżeli chodzi o cele GOS-u na 2023 rok to budżet w roku 2023 GOS-u będzie nieco większy, 

ale to nie znaczy, że będzie on budżetem tak naprawdę per saldo większym, chociaż 

kwotowo jest większy. Z jakiego powodu? Przede wszystkim będzie to przejęcie nowych 

obiektów. Na pewno będzie to przejęcie obiektu, który będzie włączony do zespołu marin, 

czyli mówimy tu o przystani na Górkach Zachodnich, która już w ten piątek ma być 

odebrana od głównego wykonawcy i mamy przejąć już jej zarządzanie. Będzie także 

przejęty prawdopodobnie w okolicach lata obiekt dla morsów i dla służb ratowniczych w 

Gdańsku Jelitkowie, który powstaje na plaży, więc to są dwa nowe obiekty, ale także 

będzie powodem tego, że ten budżet będzie trudny to jest wzrost wynagrodzenia 

minimalnego. W Gdańskim Ośrodku Sportu ponad połowa, bo 53% pracowników posiada 

minimalne wynagrodzenie i z tego tytułu będą musiały też być wypłacone te 

wynagrodzenia, też znaczący wzrost kosztów energii elektrycznej oraz ciepła. Na samą 

energię tylko będziemy mieli budżet w zasadzie większy będzie o ponad 2 mln zł. Także na 

ten trudny budżet będą się składały wzrost kosztów usług, które realizujemy, chociażby 

związanych z ochroną, ze sprzątaniem pływalni czy też innych usług i materiałów, które 

używamy do zarządzania obiektami, a także do obsługi obiektów.  

Jeżeli chodzi o wyzwania to przede wszystkim nowe imprezy sportowe, nieco inne. Będzie 

też oczywiście mowa o modernizacji obiektów, którymi administrujemy. Przekażę też 

państwu informacje w dalszej części o nowoczesnych rozwiązaniach w zarządzaniu które 

chcemy wprowadzić, a także chcę powiedzieć o ekologii, która jest niezwykle ważnym 

elementem działalności, który będziemy wdrażali w Gdańskim Ośrodku Sportu.     
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Będziemy realizowali więcej sportów w dzielnicach. Mimo, że nasz maraton gdański, który 

był organizowany sześciokrotnie, nie będziemy go organizowali, ale będziemy także mieli 

inne imprezy biegowe. Przede wszystkim będziemy realizowali Akademię z Biegania. Będą 

to edycje wiosenna oraz jesienna. Będą to edycje organizowane wiosną na górnym 

tarasie, żeby przybliżyć bieganie mieszkańcom górnych dzielnic, tam, gdzie mieszkają. A w 

jesiennej edycji będzie to edycja biegania Akademii z Biegania realizowana z naszym 

mistrzem maratonu Radosławem Dudyczem. Ona będzie realizowana w okolicach Parku 

Reagana. Dalej będziemy też kontynuowali projekt RUNGDN. Będą to imprezy dla 
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biegaczy o długości 5 km, ale też dołączymy także biegi dla dzieci oraz nordic walking w 

niektórych lokalizacjach. Pierwsza z tych imprez odbędzie się już niebawem na Wyspie 

Sobieszewskiej.  

Wracamy do projektu Gdańsk Biega. To była impreza, która miała już swoją 

dziesięcioletnią historię, zaniechana jakiś czas temu, ale wracamy. Jest to impreza z cyklu 

Run for Fun, czyli będzie to impreza znana państwu pewnie organizowana w okolicach 

Brzeźna, molo w Brzeźnie, impreza, w której będzie mógł wziąć każdy, kierowana do 

biegaczy początkujących, ale też i dla rodzin, gdzie liczy się przede wszystkim fun z 

biegania, czyli taka impreza z cyklu Run for Fun.  

Coraz większym zainteresowaniem cieszą się biegi przeszkodowe i taki bieg przeszkodowy 

AMBERMAN nowy projekt też, który będziemy chcieli zrealizować w roku 2023. To będzie 

w okolicach stadionu i opływu Motławy, gdzie start będzie się odbywał spod taśmy 

startowej tak jak to czynią żużlowcy.   

 
 

Kolejna impreza to Triathlon Challenge Gdańsk, który będzie organizowany w czerwcu. 

Jest to już trzecia edycja tego międzynarodowego wydarzenia. Wzbogacona będzie o 

dystans połowy Ironmana. Około 1000 uczestników planujemy w tym dniu. Będą to dwa 

dni 18 i 19 czerwca. Wspomniany przez dyrektora Korola bieg 61. Bieg Westerplatte. 

Zakładamy ok nawet 4000 uczestników. Impreza Cross Duathlon, wspomniany 

AMBERMAN, Gdańsk Biega, a także zawody rowerowe z cyklu XC Gdańsk.  

Dalej będziemy starali się zapewnić bezpieczne kąpiele turystom i mieszkańcom. 

Zorganizujemy 9 kąpielisk. To duże wyzwanie, bo linia brzegowa 1300 metrów. Znamy 

problemy kadrowe jeżeli chodzi o ratowników, ale czynimy starania, żeby sprostać tym 

zadaniom poprzez wzrost wynagrodzenia, także będziemy mieli do zrealizowania 
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potrzeby sprzętowe i będziemy realizowali program Błękitna Flaga, przynajmniej dwa 

kąpieliska zmierzamy zgłosić.   

 

 
 

Realizujemy także i będziemy realizowali edukację morską przy wykorzystaniu jednostek 

Mariner 19 uzyskanych od pana Marszałka. W roku 2022 organizowaliśmy półkolonie 

bezpłatne dla mieszkańców w okresie letnim, a także uczestniczyli w tych zajęciach 

uczestnicy Akademii Zaruskiego.  
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Zaruski niezmienne będzie brał udział w wielu imprezach, które będziemy realizowali w 

roku 2023. Jednostka też będzie służyła dla osób niepełnosprawnych. Będą to rejsy od 1 

dnia po 5 tygodniowe wyprawy.  

 

 
Projekty europejskie to ważny element naszej działalności. Tych projektów jest sporo. To 

wspomniany już w poprzednich moich wystąpieniach na Komisji projekt Eco Ship. Kolejny 

nowy projekt, który realizujemy też, PROPACT. To taki projekt, w którym promujemy gry 

tradycyjne. Projekt Green Run Network jest to projekt, który już się zakończył w zeszłym 

roku, ale kontynuację pewnie będziemy jeszcze realizować. Projekt U!ACTIV jest to projekt, 
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który też jest efektem nowa wyszukiwarka, o której powiem w dalszej części i nowy 

projekt, który niebawem będziemy też prawdopodobnie realizowali to HOST4ALL. Jest to 

projekt z cyklu Erasmus +, w którym będziemy uczestniczyli.  

 
Jeżeli chodzi o ekologię to wspominana przeze mnie ważna rzecz dla Gdańskiego Ośrodka 

Sportu. Chcemy w roku 2023 mimo trudnego budżetu zrealizować kilka przedsięwzięć. 

Chcemy poprawić efektywność miejskiej hali sportowej poprzez przygotowanie chociażby, 

albo nawet jeżeli się uda jeszcze wdrożenie systemu BMS oraz też rekuperację. Założyć 

chcemy także modernizację oświetlenia płyty sztucznej też właśnie złożyliśmy wniosek w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska. Przystań Nadwiślańska to chcemy 

zamontować instalację fotowoltaiczną i też chcemy wprowadzić komponenty w imprezach 

sportowych, aby promować postawy proekologiczne wspólnie właśnie z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  

Nowy projekt, który właśnie zaczynamy robić to chcemy też go wdrożyć i miejmy nadzieję, 

że ze skutkiem dobrym. Jesteśmy w trakcie rozmów o pozyskanie tzw. trash trawl-a, czyli 

takiego urządzenia, które będzie z wody płynącej poławiać śmieci. Jest to coś podobnego 

do istniejących już Port Binów, o których mówiłem, ale jest to znacznie większe 

urządzenie. Ono może mieć pojemność nawet wyłapywać od 1000 litrów różnego rodzaju 

nieczystości. Takie coś funkcjonuje w tej chwili w Norwegii w Oslo i tam dobrze sprawdza. 

Jesteśmy na etapie rozmów z fundacją MARE. Mamy też na to sponsora, który to nam 

zafunduje, natomiast problem jeszcze będzie i wyzwanie, żeby obsłużyć to urządzenie, bo 

ono wymaga stałego dozorowania, ale tu prowadzimy rozmowy też z Portem Czystej 

Energii, a także z innymi partnerami, chociażby właśnie z WFOŚiGW, ale też i z Politechniką 

i Uniwersytetem Gdański, którzy wyrazili zainteresowanie.             
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Jeżeli chodzi o nowe technologie w zarządzaniu to wdrażamy nowy projekt w tym roku na 

pewno w Marinie Gdańsk oraz w Marinie Nadwiślańska, czyli na Wyspie Sobieszewskiej. 

Autorski system zastosowany do potrzeb GOS-u, żeby ułatwić obsługę klienta, 

usprawnienie pracy bosmanatu. To będzie taka zautomatyzowana obsługa. Przyznawane 

będą dostępy do poszczególnych pomieszczeń i przestrzeni, czyli miejsce cumowania, 

kontrola aktualnego stanu zajętości będzie możliwa, a także wystawiane będą dokumenty 

w formie takiej elektronicznej. Nie będzie codziennego drukowania jacht planów.  
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W roku 2023 wykorzystamy też do pracy nad kąpieliskami dron, który już zakupiliśmy. 

Będzie to dron, który będzie miał też możliwość poszukiwania zaginionych osób w wodzie. 

Będzie też wyposażony w kamerę termowizyjną. Będzie też mógł monitorować czystość, 

zagrożenia chociażby sinicą, ale także poszukiwanie ewentualnie dzieci. W tej chwili 

będziemy szkolić już operatorów, aby w sezonie móc urządzenie wykorzystać.   

 

 
Chciałbym pokazać państwu nowy projekt, który już sygnalizowałem pod roboczą nazwą 

U!ACTIV. To jest efekt częściowo projektu europejskiego, wyszukiwarka aktywności i 

chciałbym państwu zaprezentować, ale obawiam, się, że w tej chwili to może być kłopot. 
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Jednak nie uda się, ale zachęcam państwa do otworzenia pod adresem 

aktywujsiewgdansku.pl, takiej wyszukiwarki, która wspólnie z BPS-em, WRS-em, oraz 

Zespołem Schronisk i Sportu Szkolnego jest realizowana. W tej chwili jest 261 aktywności i 

będzie ich przybywało. Duże nadzieje wiążemy w poprawie dostępności do aktywności 

dzięki tej wyszukiwarce.  

 
Jeżeli chodzi o inwestycje to wspomniana przeze mnie przystań Górki Zachodnie, która 

właśnie będzie odbierana w tym tygodniu. Miejmy nadzieję, że z dobrym efektem i 

będziemy mogli ją użytkować.  
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Przede wszystkim do wykonania mamy remonty dachu. Po prawej stronie zdjęcie. 

Niestety jest przykryte folią cały taras, gdyż on zacieka, ale mamy środki na realizację tego 

przedsięwzięcia i mamy nadzieję na skuteczne usunięte tych wad i wyremontowanie.  

 

 
Wyzwania na ten rok 2023. To przejmowanie nowych obiektów, w tym z Budżetu 

Obywatelskiego one się pojawiają. Tutaj też kolejnych 10 obiektów zostało przejętych w 

latach 2020-2023 i to często się zdarza, że tych środków właśnie brakuje na realizację 

tychże, tej opieki, tych obiektów przybywa, bo my w Gdańsku w Gdańskim Ośrodku 

Sportu mamy ponad sto kilkanaście obiektów, którymi się opiekujemy rozsianymi po 
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wielu obszarach Gdańska. Musimy też wykonać zasyp na nabrzeżu między ulicą Wartką i 

Wapienniczą, tu od tej części Targu Rybnego w kierunku ujścia Raduni. To jest nakaz 

Państwowej Inspekcji Nadzoru Budowlanego. Tu dosyć poważny wydatek, bo prawie 

500 000 zł jest to szacunek. Wystąpiliśmy o te środki do pana Prezydenta Grzelaka i do 

WPI, aby zabezpieczyć na te niezbędne prace, żeby nie zamykać tej części nabrzeży. 

Chcemy też zlikwidować trafostację na miejskiej hali sportowej, przebudowa układów 

pomiarowych. Tam nastąpi poprawa efektywności energetycznej i ograniczenie kosztów. 

Inne wyzwania to oczywiście modernizacja stadionu żużlowego, dostosowanie do 

wymogów pierwszej ligi żużlowej, zakup band, który właśnie procedujemy, miejmy 

nadzieję, że z dobrym efektem, bo to czas umyka, bo żużel już startuje w kwietniu. 

Chcemy także ogłosić postępowanie na oddanie w długoletnie użytkowanie nawet do 30 

lat wejścia na plażę Stogi. Jesteśmy w trakcie uzyskania trwałego zarządu, także 

przygotowujemy przetarg na to zadanie. Też zalega nam tutaj w marinie Sienna Grobla 

jednostka Klaudia. Chcemy ją sprzedać w drodze licytacji, bo już od wielu lat właściciel się 

o nią nie upomina, więc postanowiliśmy sprzedać tą jednostkę i uzyskać środki do 

budżetu miasta. Też chciałbym powiedzieć, że podczas trwania remontu dokonaliśmy 

zamiany nabrzeży, które są przy Zielonej Bramie na inne nabrzeże, przez co utrzymaliśmy 

dochody w GOS-ie na dzierżawę nabrzeży.    

 
Kolejne wyzwania to konstatujemy i współtworzymy projekt nowej pływalni na Ujeścisku 

oraz w Brzeźnie, a także lodowisko właśnie w dzielnicy Ujeścisko. Będziemy też realizowali 

przyłącze do kortów Abrahama. Tutaj jeszcze kilka wyzwań przed nami, bo pewnie o tym 

jeszcze będziemy z tego co wiadomo, będziemy mówić, kwestia obiektów sportowych na 

dwóch obiektach. To są duże wyzwania dla miasta, dla GOS-u, dla dzierżawców. Ten temat 

będzie jeszcze przez państwa też dalej omawiany, prezentowany przez dzierżawcę. To jest 
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temat, który jest wielkim wyzwaniem dla nas wszystkich, ale musimy jako miasto stanąć 

na wysokości zadania i znaleźć rozwiązanie. Podobna sytuacja jest w Sport Parku 

Przymorze, gdzie również dzierżawcy tych dwóch obiektów w innych okolicznościach 

powzięli pewne zobowiązania inwestycyjne. Te realia się zmieniły. One są teraz nieco 

trudniejsze w realizacji, bo koszty energii, koszty inwestycji się zmieniają i korzyści są 

niewątpliwie dla miasta, ale ponoszą te koszty i konsekwencje ci nasi dzierżawcy i tutaj 

jako miasto musimy też stanąć na wysokości zadania i szukać rozwiązań. Pewnie państwo 

też o tym się za chwilę dowiedzą z ust dzierżawcy. Jeżeli chodzi o szkółkę żeglarską to 

będziemy chcieli realizować wspólnie z GARG-iem na plaży w Jelitkowie. Chcę powiedzieć 

też o procesach sądowych z dzierżawcami, wykonawcami usług. Dzisiaj jest kilka takich 

procesów. Niektóre z nich wygrywamy, niektóre niestety nie, inne orzecznictwa. Często 

jest tak, ze te procesy miasto patrz GOS przegrywa, mimo, że przesłanki wydają się dosyć 

oczywiste, np. zapisane kary w umowie za niedotrzymanie terminów realizacji bądź 

parametrów wykonawstwa to jednak sądy są takie pobłażliwe dla wykonawców. Jest taka 

wyraźna linia w orzecznictwie sprzyjająca wykonawcom. Jeżeli jeszcze mowa o zmianach 

to chcę powiedzieć, że od stycznia doszło do zmiany obsługi szatniowej. Po prostu 

zrezygnowaliśmy z obsługi szatniarek i mamy o trzech pracowników mniej, ale jakość jest 

ta sama. Covid pokazał, że można bez obsługi szatniowej również funkcjonować, 

Będziemy to zastępować szafkami, które też mamy nadzieję kupić w tym roku. Dziękuję za 

uwagę i jeżeli państwo radni będziecie mieli jakieś pytania służę pomocą.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo panie dyrektorze. Za obszerną prezentację. Prezentacja jest również 

rozesłana drogą mailową. Czy ze strony państwa radnych są pytania? Nie widzę. Będziemy 

się oczywiście widzieć co miesiąc na Komisji, więc taką bieżącą sytuację będziemy sobie 

omawiać, także myślę, że przejdziemy do kolejnego punktu.    
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Dziękuję. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo panie dyrektorze. 
 

PUNKT  - 7 
 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji w 2022 roku. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Do państwa radnych zostało to rozesłane drogą mailową. Czy do tego punktu ze strony 

państwa radnych są jakieś pytania, wątpliwości? W takim razie przechodzimy do 

głosowania.  
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SPRAWOZDANIE  

z działalności Komisji Sportu i Turystyki RMG w 2022 roku 
 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska została powołana Uchwałą Nr 

II/3/18 Rady Miasta Gdańska z dnia 22 listopada 2018 roku w sprawie 

powołania Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji oraz stałych Komisji 

Rady Miasta Gdańska i ustalenia zakresów ich działania, gdzie w §2 został określony 

zakres działania Komisji: 

1. Polityka w zakresie upowszechniania kultury fizycznej jako formy spędzania czasu 

wolnego. 

2. Tworzenie warunków dla rozwoju sportu w mieście. 

3. Opiniowanie wniosków o dofinansowanie zadań realizowanych przez organizacje 

pozarządowe w zakresie sportu oraz stowarzyszenia kultury fizycznej. 

4. Promocja sportu. 

5. Wnioskowanie, rozpatrywanie i opiniowanie zamierzeń z zakresu inwestycji i 

remontów związanych ze sportem. 

6. Polityka w zakresie upowszechniania turystyki i rekreacji jako formy spędzania czasu 

wolnego. 

7. Wnioskowanie, rozpatrywanie i opiniowanie zamierzeń z zakresu inwestycji i 

remontów związanych z turystyką i rekreacją. 

8. Tworzenie warunków dla właściwej organizacji i rozwoju turystyki w mieście jako 

gałęzi gospodarki. 
 

Uchwałą nr II/4/18 Rady Miasta Gdańska z dnia 22 listopada 2018 roku w sprawie 

powołania składów osobowych Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

oraz stałych Komisji Rady Miasta Gdańska powołano skład osobowy Komisji Sportu 

i Turystyki Rady Miasta Gdańska: 

1. Beata Jankowiak 

2. Lech Kaźmierczyk 

3. Kamila Błaszczyk 

4. Piotr Dzik 
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5. Przemysław Malak 

6. Jan Kanthak 
 

Również 22 listopada 2018 roku nastąpiło ukonstytuowanie się Komisji poprzez 

wybranie – w wyborach jawnych: 

– na Przewodniczącą – radną Beatę Jankowiak, 

- na Wiceprzewodniczącego – radnego Lecha Kaźmierczyka. 

 

ZMIANY OSOBOWE W SKŁADZIE KOMISJI 
 

- radny Jan Kanthak został 13 października 2019 roku wybrany na posła na 

Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Postanowienie Nr 1061/2019 Komisarza 

Wyborczego w Gdański I z dnia 22 października 2019 roku w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu, 

- Uchwałą Nr XVII/429/19 Rady Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2019 roku w 

sprawie powołania składów osobowych Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i 

Petycji oraz stałych Komisji Rady Miasta Gdańska do składu osobowego Komisji 

Sportu i Turystyki została powołana radna Barbara Imianowska.  

- Uchwałą Nr XXXVIII/961/21 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2021 roku 

zmieniającą uchwałę w sprawie powołania składów osobowych Komisji 

Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji oraz stałych Komisji Rady 

Miasta Gdańska ze składu osobowego Komisji Sportu i Turystyki została 

odwołana radna Barbara Imianowska, natomiast powołana została radna 

Alicja Krasula. 

Skład osobowy Komisji w 2022 roku: 

• Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

• Radny Lech Wałęsa (zmiana nazwiska z Kaźmierczyk) 

• Radna Kamila Błaszczyk 

• Radny Piotr Dzik 

• Radna Alicja Krasula 

• Radny Przemysław Malak 
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UDZIAŁ CZŁONKÓW KOMISJI W 
ZWIĄZKACH/STOWARZYSZENIACH 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji została delegatem do 

Związku Miast Nadwiślańskich.  

 

KOMISJA W OKRESIE SPRAWOZDAWCZYM: 
 

- odbyła 11 posiedzeń 

Posiedzenia odbywały się w środy (dzień przed sesją RMG) zazwyczaj w 

ostatnim tygodniu miesiąca. 

 

Komisja odbyła 5 posiedzeń stacjonarnych w Nowym Ratuszu w Gdańsku 

przy ul. Wały Jagiellońskie 1 oraz 6 posiedzeń zdalnych, które odbywały się w 

ten sposób ze względu na wystąpienie na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej stanu 

zagrożenia epidemicznego wywołanego zakażeniami wirusem SARS-CoV-2, a co za tym 

idzie ustanowieniem określonych ograniczeń, nakazów i zakazów. Komisja w trybie 

zdalnym obradowała na podstawie art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r.                              

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem                      

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 ze zm.) 

 

GŁÓWNE TEMATY POSIEDZEŃ: 
 

- opiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w tym m. in.:  

• zmian w projekcie uchwały dotyczącej budżetu Miasta Gdańska na 2022 r. -   

w zakresie działania Komisji, 

• zmian w projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji, 

- stałe monitorowanie kalendarza wydarzeń/imprez sportowych na terenie Miasta 

Gdańska,   

- stałe monitorowanie zadań realizowanych przez Gdański Ośrodek Sportu,  

- monitorowanie sytuacji roweru metropolitalnego MEVO – omawiane podczas 2  

posiedzeń Komisji: 26 stycznia, 28 września 

oraz sprawy merytoryczne: 

- Podsumowanie Jarmarku Bożonarodzeniowego w Gdańsku. 

- Zaplanowane działania Międzynarodowych Targów Gdańskich w 2022 roku. 
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- Gdańska Organizacja Turystyczna – plan zadań do realizacji w 2022 roku. 

- Najważniejsze wydarzenia sportowe zaplanowane w Gdańsku w 2022 roku. 

- Plan zadań do zrealizowania przez Gdański Ośrodek Sportu w 2022 roku w tym imprezy 

sportowe oraz remonty. 

- Podsumowanie konkursu grantowego organizowanego przez Biuro Prezydenta ds. 

Sportu. 

- Wspólny bieg mieszkańców z radnymi. 

- Program Aktywuj się w Gdańsku.  

- Budowa lodowiska w Gdańsku – aktualna sytuacja. 

- Modernizacje, remonty istniejących pływalni oraz plany budowy nowych pływalni na 

terenie Miasta Gdańska. 

- Infrastruktura sportowa zajęta pod bazy noclegowe, miejsca pomocy dla uchodźców z 

Ukrainy. 

- Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu turystycznego 2022 r. 

- Rozwój infrastruktury na gdańskich plażach (toalety, przebieralnie, prysznice, 

restauracje). 

- Promocja Miasta Gdańska – działania Gdańskiej Organizacji Turystycznej. 

- Funkcjonowanie Karty Mieszkańca i Karty Turysty. 

- Wykorzystanie infrastruktury przystanków wodnych przez podmioty komercyjne 

świadczące usługi przewozowe. 

- Rozwój turystyki wodnej w Gdańsku. 

- Programy edukacji morskiej dla dzieci i młodzieży. 

- Rozpatrzenie wniosku dotyczącego nadania imienia Leona Walleranda zespołowi 

zmodernizowanych boisk przy Zespole Szkół „Conradinum”.  

- Raport o stanie Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji. 

- Sport i rekreacja na świeżym powietrzu dostępna dla wszystkich (siłownie pod chmurką – 

plany budowy nowej infrastruktury). 

- Działania miasta Gdańska oraz programy mające na celu zachęcenie seniorów do 

uprawniania sportów w tym poprzez kampanie w mediach społecznościowych, reklamy. 

- Podsumowanie Jarmarku Św. Dominika. 
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- Gdański Zespół Schronisk i Sportu Szkolnego – sprawozdanie z działalności w roku 

szkolnym 2021/2022. Zamierzenia realizacyjne na obecny rok szkolny. 

- Funkcjonowanie Portu Lotniczego w Gdańsku. Plany na przyszłość. 

- Przygotowanie Miasta Gdańska do Jarmarku Bożonarodzeniowego. 

- Podsumowanie sezonu turystycznego 2022 r. 

- Podsumowanie realizacji zadań zaplanowanych w 2022 roku przez Biuro Prezydenta ds. 

Sportu, Gdański Ośrodek Sportu oraz Gdańską Organizację Turystyczną. 

Komisja podjęła 1 uchwałę: 

• w sprawie zdalnego trybu obradowania 

(Uchwała Nr I/2022 Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska z dnia 

23 listopada 2022 roku, gdzie 1 § m.in. zostało zapisane, że Komisja będzie 

obradować w trybie zdalnym do 30 kwietnia 2023 roku) 

 

Komisja wydała 25 opinii w tym: 

• 24 opinie do projektów uchwał Rady Miasta Gdańska, 

• 1 opinia do Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 

Miasta Gdańska za 2021 rok – w zakresie działania Komisji. 
 

Komisja podjęła 5 wniosków: 

• 1 wniosek dotyczący upamiętnienia pana Leona Walleranda, 

• 4 wnioski do budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok dotyczące: 

-   etapowej modernizacji obiektów sportowych przy ul. Zielonogórskiej w 

Gdańsku, 

- ujęcie zadania polegającego na budowie boiska do siatkówki plażowej przy 

XX LO w Gdańsku (wygrany projekt Budżetu Obywatelskiego musiał być 

etapowany i nie znaleziono środków na budowę boiska), 

- zwiększenia środków finansowych Gdańskiego Funduszu Sportowo-

Rekreacyjnego do wysokości 300 000 zł, 

- realizacji zadania – oświetlenia boiska sportowego przy ul. Królewskie 

Wzgórze. 
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Frekwencja Komisji w okresie sprawozdawczym wyniosła 100%  

Lp. Imię i Nazwisko Obecny/a na 
posiedzeniach 

Średnia 
frekwencja  

1.  Beata Jankowiak 11/11 100% 

2.  Lech Wałęsa  11/11  100% 

3.  Kamila Błaszczyk 11/11 100% 

4.  Piotr Dzik 11/11 100% 

5.  Barbara Imianowska  11/11 100% 

6.  Przemysław Malak 11/11 100% 

7.  Alicja Krasula  11/11 100% 

 
 

Głosowanie:  

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 

 

Powyższe sprawozdanie Komisja przyjęła w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie – 6 głosami za. 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

 

PUNKT  - 8 
 

Przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 rok. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Również plan został do państwa rozesłany drogą mailową. Myślę, że akurat ten plan pracy 

Komisji będzie ruchomy. Jeżeli jakiś temat bieżący to oczywiście weźmiemy go do planu 
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pracy dodawać. Jeżeli nie ma żadnych uwag do tego planu to również bym prosiła 

państwa radnych o przegłosowanie.   

 

PLAN PRACY NA 2023 ROK 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska 
 

1. Zakres działania Komisji Sportu i Turystyki RMG określiła Rada Miasta Gdańska 

uchwałą Nr II/3/18 z dnia 22 listopada 2018 roku w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji oraz stałych komisji Rady Miasta 

Gdańska i ustalenia zakresów ich działania. 
 
 

2. Posiedzenia Komisji będą się odbywały w IV środę miesiąca (dzień przed sesją 

Rady Miasta Gdańska), o godz. 16:30.  

 

W związku z wystąpieniem na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej stanu 

zagrożenia epidemicznego wywołanego zakażeniami wirusem SARS-CoV-2 i w 

związku z tym ustanowieniem określonych ograniczeń, nakazów i zakazów 

posiedzenia Komisji w tym czasie mogą odbywać się zdalnie poprzez aplikację MS 

TEAMS. Komisja w takim trybie może obradować na podstawie art. 15zzx ustawy z 

dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 ze zm.)  
 

W związku z powyższym Komisja podjęła Uchwałę Nr I/2022 z dnia 23 

listopada 2022 roku w sprawie zdalnego trybu obradowania i w §1 zostało 

zapisane, że posiedzenia Komisji w trybie zdalnym będą się odbywały do 30 

kwietnia 2023 roku.  
 

Posiedzenia w trybie stacjonarnym będą odbywały się w sali nr 003 Nowego 

Ratusza w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 
 

3. Przewodnicząca Komisji, w razie konieczności, może zwołać dodatkowe 

posiedzenie lub odwołać któreś z zaplanowanych. Również na wniosek 

Przewodniczącej Rady Miasta, członków Komisji Sportu i Turystyki RMG bądź 

Prezydenta Miasta Gdańska może zostać zwołane dodatkowe posiedzenie.  
 

4. Punktami stałymi posiedzeń Komisji będą: 

• Opiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska skierowanych do Komisji, 

• Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska, 



 

 

 

62 

 

 

 

• Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
DATA 

POSIEDZENIA 

 

GODZ 
 

SALA 
 

TEMATY 

 
 
 

 
 
 
 

8 lutego 

 
 
 

 
 
 
 

16:30 

 
 
 

 
 
 
 

zdalne  
 

1. MEVO – aktualna sytuacja. 

2. Podsumowanie Jarmarku 

Bożonarodzeniowego w Gdańsku. 

3. Plany Międzynarodowych Targów 

Gdańskich w 2023 roku. 

4. Gdańska Organizacja Turystyczna 

– plany zadań do realizacji w 2023 

roku. 

5. Najważniejsze wydarzenia 

sportowe zaplanowane w Gdańsku na 

2023 rok. 

6. Gdański Ośrodek Sportu – plan 

zadań do realizacji w 2023 roku w tym 

imprezy sportowe oraz remonty. 

7. Przyjęcie sprawozdania z 

działalności Komisji w 2022 roku. 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji na 

2023 rok. 

 
 
 

29 marca 

 
 
 
16:30 

 
 
 

zdalne  
 

1. Podsumowanie konkursu grantowego 

organizowanego przez Biuro 

Prezydenta ds. Sportu. 

2. Budowa krytego lodowiska w Gdańsku 

– stan aktualny. 

3. Plany budowy nowych basenów w 

Gdańsku. 

 
 
 

26 kwietnia 
 

 
 
 
16:30 

 
 
 

zdalne  
 

1. Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta 

Miasta Gdańska z wykonania budżetu 

Miasta Gdańska za 2022 rok – w zakresie 

działania Komisji. 

2. Przygotowanie Miasta Gdańska do 

sezonu turystycznego 2023 r. 

3. Przygotowania do Jarmarku Św. 

Dominika. 
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24 maja 

 
 

16:30 

 
zdalne 

lub 
003 

1. Funkcjonowanie Ergo Areny. Plany 

modernizacyjne obiektu oraz 

zagospodarowania terenu wokół hali. 

2. Funkcjonowanie i plany rozwoju przystani 

w Gdańsku. 

  
 

 
 
 
 

21 czerwca 
 

 
 

 
 
 
 

16:30 

 
 
 
 
 

zdalne 
lub 
003 

1. Omówienie raportu o stanie Miasta 

Gdańska za 2022 r. (w zakresie działania 

Komisji) przy opiniowaniu projektu 

uchwały RMG w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum 

zaufania.  

2. MEVO – funkcjonowanie systemu. 

3. Infrastruktura sportowa i rekreacyjna 

powstała z zadań Budżetu 

Obywatelskiego. Budowa nowych 

obiektów oraz plany modernizacji 

istniejącej infrastruktury. 

5 lipca* 
w razie sesji 6 

lipca 

   

 
 

30 sierpnia 

 
 
16:30 

 
zdalne 

lub 
003 

1. Wnioski Komisji Sportu i Turystyki RMG 

do projektu budżetu Miasta Gdańska na 

rok 2023. 

2. Działania Miasta na rzecz seniorów w 

zakresie sportu i rekreacji. 

 
 

27 września 
 

 
 

16:30 

 
zdalne 

lub 
003 

1. Gdański Zespół Schronisk i Sportu 

Szkolnego – działania w roku szkolnym 

2022/2023. 

2. Programy edukacji morskiej dla dzieci i 

młodzieży. 

 
 

25 października 
 

 
 

16:30 

 
zdalne 

lub 
003 

1. Podsumowanie sezonu turystycznego 

2023 r. 

2. Podsumowanie Jarmarku Św. Dominika. 

3. Przygotowanie Miasta Gdańska do 

Jarmarku Bożonarodzeniowego.  

 
 

 
29 listopada 

 
 

 
16:30 

 
 

zdalne 
lub 

1. Opiniowanie projektu uchwały RMG w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej.  

2. Opiniowanie projektu budżetu Miasta 
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003 Gdańska na rok 2024 – w zakresie 

działania Komisji. 

 
 

13 grudnia 
 

 
 

16:30 

 
zdalne 

lub 
003 

1. Podsumowanie realizacji zadań 

zaplanowanych w 2023 roku przez Biuro 

Prezydenta ds. Sportu, Gdański Ośrodek 

Sportu, Gdańską Organizację 

Turystyczną. 

2. MEVO – działanie systemu po pierwszych 

miesiącach funkcjonowania. 

 

Głosowanie:  

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 

Powyższy plan pracy Komisja przyjęła w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie – 6 głosami za. 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Oczywiście jeżeli będą jakieś tematy bieżące to bardzo proszę do mnie, do pani Asi 

wysyłać, uwzględnimy to w kolejnych porządkach posiedzeń. Dziękuję państwu radnym. 

Przechodzimy do ostatniego punktu.    

 

PUNKT  - 9 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Tu bym prosiła państwa o pozostanie, ponieważ wpłynęło do nas pismo dotyczące 

Meissnera. Rozumiem, że państwo z obiektu są podłączeni. Pan Bartosz będzie 

reprezentować?  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Jest również pani Ania Wiśniewska, która jest w tym projekcie też od początku i dobrze jest 

obeznana w tematyce.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

W takim razie witamy państwa serdecznie na Komisji. Troszkę to trwało, ale dotarliśmy to 

tego punktu. Słowem wprowadzenia pismo państwo do nas wysłali a`propos trudnej 

sytuacji. Ja bym po prostu panu oddała głos i bardzo proszę nam nakreślić problem i też 

czego państwo mogliby od nas oczekiwać. Jest z nami dyrektor Paszkowski, jest z nami 

również pan Prezes Bojanowski, więc myślę, że przegadamy temat jakie w ogóle są 

możliwości, ale też jakie państwa są oczekiwania, problemy. Bardzo bym poprosiła o 

przedstawienie tego problemu.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Dzień dobry państwu. Jestem przedstawicielem Sport Klubu dzierżawcy obiektu przy ul. 

Meissnera. Nie wiem, czy państwo zaznajomili się pismem, które wysłaliśmy. Wiem, że jest 

dosyć późna pora i pewnie już nie macie ochoty słuchać narzekania dzierżawcy.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Pismo dostaliśmy wcześniej, więc zakładam, że wszyscy państwo radni się zapoznali, 

natomiast bym bardzo prosiła o nakreślenie problemu mimo wszystko.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Wyłączę kamerę, będzie lepsze połączenie. Od 2016 roku, byłem od początku na państwa 

Komisji i ja nie pochodzę z Gdańska, pochodzę z Wrocławia, natomiast zakochany jestem 

w tym mieście i to co dzisiaj usłyszałem szczególną niespodzianką było to, że jarmark 

państwa jest lepszy od wrocławskiego. Troszkę jestem zazdrosny, natomiast jestem tym 

miastem zafascynowany i postanowiłem w nim zainwestować w sport. W 2016 roku, 

nakreślę dosyć krótko, ale zwięźle sytuację, udało nam się wygrać przetarg na 

zagospodarowanie terenu przy ulicy Meissnera. Czyli elementami przetargu było 

wybudowanie pełnowymiarowego boiska, nie boiska, tylko hali pneumatycznej 

zadaszającej boisko przy ul. Meissnera. Od początku ta inwestycja była dosyć ciężka i 

pozwolenia z nią związane generowały bardzo duże środki. Myślałem, że uda nam się to 

zrobić na zgłoszeniu, złożyliśmy zgłoszenie do Urzędu miejskiego natomiast po dwóch 

tygodniach dostaliśmy odmowę i zażądano od nas pozwolenia na budowę. W tym czasie 

obiekt już był postawiony nowy, niestety nie mogliśmy go użytkować ze względu na brak 

dokumentacji i trudności z uzyskaniem pozwolenia na budowę. Cały ten proces trwał 

ponad rok, czyli rok proszę państwa płaciliśmy czynsz, rok de facto dmuchaliśmy balon, 

płaciliśmy za energię, płaciliśmy wszystkie inne koszty związane z eksploatacją tego 

obiektu, z przeglądami, został na nas też zrzucony w umowie spłata węzła cieplnego, była 

stała kwota, którą trzeba było dokonywać nie tylko za ogrzewanie, natomiast za spłacenie 

tego węzła cieplnego. To generowało też koszt kilkanaście tysięcy rocznie. Po roku batalii 

udało się uzyskać pozwolenie na budowę i w ciągu roku zrealizowaliśmy cały projekt. 



 

 

 

66 

 

 

 

Koszt inwestycji był w granicach 3,5 mln zł. Niestety w warunkach przetargu nie było 

mowy o tym, że budynki stojące obok obiektu uniemożliwiają budowę tego obiektu. 

Byliśmy zmuszeni do odstępstw ministerialnych. Wiązało się to z budową kurtyny wodnej. 

Dosyć absurdalny pomysł, ale ta kurtyna wodna jest, kosztowała kilkaset tysięcy złotych. 

Oprócz tego 111 podpór pod halami, 85 lamp awaryjnych i ostatnią rzeczą to było 

betonowe zabudowy systemów nadmuchowych. To ogólnie się nie spotyka, nigdzie nie 

jest to praktykowane. Dlatego ta inwestycja miała takie koszty. Elementem przetargu było 

to, że…  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Coś przerywa.     

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Po roku uzyskałem pozwolenie na użytkowanie. W 2017 … w życie zapisy przetargu i 

dzierżawy i  okoliczne szkoły korzystały z tego obiektu do południa dzieci w różnym wieku, 

klasy, korzystały z zadaszenia całorocznego. Niestety sytuacja diametralnie się zmieniła w 

2019 roku, ponieważ okoliczne szkoły i kluby sportowe, które wynajmowały nasze godziny 

w godzinach komercyjnych wpadły na mega pomysł dla nich dobry i zorganizowały klasy 

sportowe w okolicznych szkołach i wszystkie godziny komercyjne, a których korzystali 

popołudniami przenieśli sobie na godziny do południa. Dodatkowo doszło do takiej 

absurdalnej sytuacji, że te kluby sportowe, nie będę wymieniał nazw tych klubów, pewnie 

wszyscy się domyślają, rozwinęły się w takim wymiarze, że w kolejnych przetargach na 

godziny publiczne w GOS-ie już nie było miejsc dla dzieci ze szkół, które chciały korzystać z 

nie zrzeszonych klubów piłkarskich. Doszło do takiego absurdu, że kluby, które porobiły 

klasy sportowe zaczęły zwozić dzieci autokarami z okolicznych wiosek i miast i wszystkie w 

tych godzinach publicznych korzystali z darmowych godzin. Czyli załatwialiśmy jakby kilka 

spraw. Dzieci do południa chodziły do szkół i kluby korzystały z godzin publicznych. 

Zrezygnowali z naszych komercyjnych godzin, dzięki którym byliśmy w stanie zarobić i w 

dodatku zwoziły wszystkie dzieci z okolicznych wiosek autokarami. Jesteśmy w sytuacji 

dzisiaj dramatycznej ze względu na to, że nie jesteśmy proszę państwa w stanie dalej w 

ten sposób funkcjonować. Dodatkowo w zeszłym roku mieliśmy katastrofę w okolicach 

lutego w całej Polsce przeszły huragany. Nasza hala uległa zniszczeniu. Mimo to 

postanowiliśmy ją reaktywować. Część udało się uzyskać środków z ubezpieczenia, 

natomiast już na tą chwilę żadna ubezpieczalnia nie chce takich obiektów ubezpieczać ze 

względu na szkodowość. Ja to mówię proszę państwa w wielkim skrócie, ponieważ nie 

chcę sytuacji, które były w ciągu 6 czy 7 lat nie jestem w stanie opowiedzieć w ciągu paru 

minut. Wielokrotnie zgłaszaliśmy się do Gdańskiego Ośrodka Sportu z prośbą o reakcję w 

tej sprawie, ponieważ kluby wykorzystały nas, państwa, szkoły do tego, żeby sobie 

przenieść zajęcia, komercyjne kluby, nie kluby miejskie, komercyjne kluby, które płaciły 
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dotychczas za popołudniowe godziny wykorzystały nas w taki sposób, że zorganizowały 

sobie te zajęcia do południa w szkołach. Nawet dwa lata temu doszło do takiej sytuacji, że 

pani dyrektor pobliskiej szkoły zapomniała wystartować w przetargu na te godziny 

publiczne, a my mimo to dopuściliśmy ją i ich dzieci, czyli Akademie Piłkarskie do tego, 

żeby mogły grać, bo chcieliśmy, na każdym kroku podkreślam, współpracować z GOS-em i 

z miastem Gdańskiem. Natomiast po wielokrotnych próbach, rozmowach z GOS-em, z 

panem dyrektorem, że musimy coś z tą sytuacją zrobić, ponieważ nie stać nas na 

utrzymywanie dziesiątek dzieci, w sumie to nie są dzieci, to jest młodzież, która potrzebuje 

przyjść na trening do południa w godzinach publicznych, wykąpać się, zużywać wodę, 

prąd, czerpać oświetlenie, musimy włączać oświetlenia na halach, ponieważ jak są dni 

pochmurne i muszą mieć komfort grania. Po wielokrotnych próbach pan dyrektor mówi i 

cały GOS, że jesteśmy de facto ofiarami klubów, które wykorzystały i zorganizowały klasy 

sportowe w pobliskich szkołach. I prosiłbym, jedyną rzeczą, którą udało nam się od 

państwa przez 7 lat uzyskać to było chyba zwolnienie z czynszu w okresie pandemii 50% 

bodajże. Także od 7 lat płacimy czynsz, spłacamy wszystkie związane rzeczy z umową. 

Obsługujemy szkoły. Komercyjne kluby, które niestety korzystają, a nie powinny w 

godzinach publicznych. Ani razu nie złamaliśmy regulaminu przetargu. Na każde 

wezwanie jesteśmy, na każde zapytanie Gdańskiego Ośrodka Sportu. Natomiast Gdański 

Ośrodek Sportu rozkłada ręce, ponieważ to już jest poza ich jurysdykcją i nie są w stanie 

nic z tym zrobić. Kluby dalej korzystają w coraz większym wymiarze z godzin publicznych. I 

tak sytuacja dzisiaj wygląda. Po konsultacji, ja jakby nie przychodzę do państwa po 

jałmużnę, po kolejną prośbę. Jestem obciążony naprawdę kredytami, które od lat 

spłacam. Inwestycja przerosła mnie trzykrotnie. Ja dzisiaj u państwa jak byłem od 

początku na Komisji Sportu słyszałem wszędzie w każdej wypowiedzi wszędzie 

problemem jest energia elektryczna, koszty, które wzrosły niewspółmiernie. Proszę 

państwa mnie też to strasznie dotyka, prąd. Ta konstrukcja to jest największa hala 

piłkarska w Polsce, do niedawna. Zużycie prądu to są non stop funkcjonujące dwa silniki 

11 kWh plus 85 lamp 150 watowych. Dodatkowo stadion, żeby zapalić światło musimy 

podtrzymywać zamówioną moc ponad 80 kWh, ponieważ lampy zewnętrzne 

metalohalogenkowe potrzebują bardzo dużej mocy, żeby je zapalić, żeby można było 

oświetlić to boisko. Mamy potężne koszty związane, a nie mamy przychodów związanych z 

tym, że kluby po prostu przeniosły swoją działalność do szkół. Wszyscy są zadowoleni, bo 

pani dyrektor ma … nie wchodzę już w buty tej pani dyrektor szkoły, ale ma dotacje na 

klasy sportowe, kluby sobie to idealnie ułożyły, bo nie potrzebują obiektów komercyjnych, 

bo korzystają za darmo z pneumatycznej hali, z boiska przez państwa wybudowanego, 

natomiast nikt się nie przejmuje dzierżawcą, który nie jest w stanie dalej pociągnąć tych 

kosztów. Dzieci korzystają praktycznie od 7 rano. Musimy mieć wywóz śmieci, korzystanie 

z wody, z szatni. Etat człowieka, który musi wpuścić tą młodzież, a to nie są dzieci 6-cio 

letnie. Przez pierwsze dwa lata przychodziły dzieci z klas zorganizowane z nauczycielami. 
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Dzisiaj to są po prostu kluby sportowe w dziesiątkach osób przychodzące na każdą 

godzinę. Ja nie chcę od państwa próśb o zwolnienia z czynszu, bo wielokrotnie GOS 

pytałem, natomiast mamy twarde zapisy przetargu, mamy twarde zapisy umowy 

dzierżawy, zainwestowałem, zbudowałem inwestycję, wywiązałem się, dzisiaj bardzo duża 

ilość młodzieży, klubów korzysta dzieci, okoliczne szkoły praktycznie funkcjonują w-f-y na 

naszej hali, natomiast nikt nie widzi naszego problemu, nie ma dla niego rozwiązania 

jeżeli chodzi o te kluby, które grają i korzystają komercyjnie w ramach godzin publicznych. 

Chciałbym poprosić o państwa zrozumienie mojej sytuacji i rozwiązanie jakieś, bo nie 

jestem w stanie tego tak dalej pociągnąć.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Panie Bartoszu dziękujemy za to wprowadzenie. Dlatego też chciałam, żebyśmy się 

spotkali na Komisji, bo my wszyscy przeczytaliśmy to pismo, natomiast właśnie z niego nie 

wynika czego państwo będą od nas oczekiwali.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Mam propozycję. Ja wspólnie z klubami, nigdy nie szedłem, może pan dyrektor 

Paszkowski powie, nigdy nie szedłem pod prąd, zawsze chciałem się dogadywać, nie chcę 

z miastem Gdańsk… inaczej… chcę u was funkcjonować. Chcę u was prowadzić te biznesy 

sportowe, chcę dalej to robić, natomiast muszę szukać wyjścia ze względu na duży spadek 

przez to, że kluby nie grają u mnie i potężne wzrosty kosztów energii. Zaproponowałem 

miastu też, to znaczy Gdańskiemu Ośrodkowi Sportu po wspólnych konsultacjach, 

najpierw napisałem do klubów czy jeżeli postawiłbym tam jakąś bazę noclegową, czy 

korzystałyby z obozów? Tak, super. Nawet mam pismo od Lechii, która mówi tak, 

korzystałaby, moglibyśmy robić obozy sportowe, wtedy ten obiekt mógłby być cały rok 

wykorzystany. Dodatkowo musze sobie poradzić z prądem proszę państwa, ponieważ 

miałem rachunki na poziomie 15 000 zł, a dzisiaj mam na poziomie powyżej 50 000 zł. 

Musze zrobić fotowoltaikę, żeby ten prąd taniej kupować. Już nie mówię o warunkach 

ekologicznych, natomiast nie mogę tego obiektu na pół gwizdka zostawić z połową prądu, 

wyłączyć jeden silnik, niech sobie jeden silnik chodzi, bo to jest niebezpieczne. Dodatkowo 

w sobotę mieliśmy kolejny problem, ponieważ kilkaset ton śniegu przycisnęło nam halę, 

musimy od poniedziałku znowu jak zejdą śniegi naprawić, stawiać, ponieważ dostajemy 

setki telefonów od młodzieży grającej kiedy będą mogli wchodzić. Chciałbym prosić o 

zgodę, ponieważ narosło wiele kontrowersji wokół tego Meissnera. Proszę mi powiedzieć 

słuchaj gościu nie chcemy cię, rozwiązujemy tą umowę, radź sobie, albo chciałbym tą 

umowę dokończyć, zostały jej cztery lata, albo trzy. Chciałbym mieć możliwość zrobienia 

kilku, kilkunastu miejsc noclegowych i na dachach tych miejsc noclegowych zrobić 

fotowoltaikę, żebym mógł ten balon dmuchać z tego tańszego prądu. Oczywiście ta 

fotowoltaiką i te miejsca noclegowe to też się nie zbudują za darmo. To też mam 
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finansowanie, ale boję się już cokolwiek ruszać, ponieważ coś zrobię i zaraz znowu będzie 

problem, że coś robię, nie mam pozwolenia, nie mam zgody, GOS umywa ręce, w sensie 

mówi, to już jest poza naszą jurysdykcja. Chcę to dalej pociągnąć. Chcę dokończyć tą 

umowę, ale nie jestem w stanie pociągnąć tych kosztów, które dzisiaj mam. Czekam na 

pytania.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dopytam. Rozumiem te udostępnione godziny, natomiast jak to wygląda poza tymi 

godzinami, czyli tymi komercyjnymi, czy w ogóle nie ma zainteresowania? Czy 

zainteresowanie jest, ale to mimo wszystko nie wystarcza? 

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Pani przewodnicząca, oczywiście, że jest. Przez pierwsze dwa lata było naprawdę nędznie. 

Potem to się wszystko rozwinęło. Naprawdę się to rozwinęło. Natomiast my żyliśmy z tych 

klubów komercyjnych. Ja nie ukrywam chodzi o Lechię, chodzi o kluby duże, które grały w 

tych godzinach publicznych u nas, normalnych, płatnych, natomiast wszystkie kluby dzisiaj 

poszły i grają w godzinach publicznych. To nie jest fair, bo ja mam zapis w umowie, że to 

mają być godziny publiczne dla dzieci i szkół, dla dzieci i klas i te dzieci przychodziły, 6-cio 

latki, 8-latki. Wie pani, były lekcje w-f-u, a dzisiaj to nie są lekcje w-f-u, bo jeżeli przychodzi 

14-latek.   

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Przepraszam, że się wcinam, przepraszam bardzo panie Bartłomieju.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo proszę.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Pani Przewodnicząca, dlatego, że ja muszę zabrać głos. Przy tym kontrakcie cały model 

dokładnie ja analizowałem i całe postępowanie przygotowywaliśmy z GOS-em za czasów 

mojej wiceprezydentury. Zmieniły się ewidentnie okoliczności. My dokonaliśmy zmiany 

okoliczności. Ja wielokrotnie, bo ja wiem o tej sytuacji, stąd jestem dzisiaj też na tej 

Komisji, uważam, że musimy znaleźć rozwiązanie i prosiłbym państwa radnych i również 

dyrektora GOS-u co do tego, żeby albo naprawić zmianę okoliczności. My dzisiaj płacimy 

dwa razy plus jeszcze obciążamy dodatkowo prywatnego inwestora, bo płacimy za 

godziny w szkole sportowej dodatkowe pieniądze, bo to wiemy, kiedyś tego nie było, bo 

nie było takich klas, bo nie było na to pieniędzy, a druga sprawa kluby sportowe zarabiają 

przez to, że mają godziny sportowe w szkołach jako lekcje finansowane przez miasto, 

natomiast nie płacą, a składki swoje pobierają, żeby była jasność. To nie jest tak, że kluby 
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sportowe obniżyły składki. One nadal je pobierają, tylko wydają je na inne cele. W związku 

z tym wydaje mi się, że mamy dwie ścieżki, które ja widzę. Albo próbujemy to naprawić, 

spróbujemy się porozumieć, wyrazić zgody, pewnie dofinansować w formie albo jakiegoś 

turnieju jakiegoś, dwóch, pięciu. Trzeba się zastanowić czy nie przejąć w ogóle pod 

rozliczenia, bo mamy przecież lepsze stawki energetyczne za prąd w najbliższym roku, 

aniżeli pan Bułat, bo jest przedsiębiorcą, więc zakładam, że może się nie załapać w stawki, 

które my dostaliśmy czyli 750 zł za MWh. To jest jakby pierwsza rzecz i to też musimy 

rozpatrzeć lub druga sprawa, rozwiązać kontrakt wykupując niezamortyzowaną część 

nakładów i ogłosić kolejny przetarg i albo przystąpi pan Bułat, albo przystąpią inni, może 

ktoś po prostu wejdzie i będzie tym zarządzał na normalnych, uczciwych zasadach. Prosta 

rzecz, o której musimy pamiętać, zmieniliśmy reguły gry w trakcie gry. Takich rzeczy nie 

wolno robić i to jest moje zdanie i tylko to chciałem państwu radnym powiedzieć. 

Dziękuję.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie prezesie. Poprosiłabym jeszcze dyrektora Paszkowskiego o odniesienie 

się do tej sprawy, bo panowie rozmawiali na ten temat wielokrotnie i chciałem usłyszeć ze 

strony GOS-u o sprawie.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Oczywiście zabiorę głos, bo ta sprawa spędza mi sen z powiek. Notabene jest teraz 

kontrola w Gdańskim Ośrodku Sportu właśnie badająca tą sprawę. Tu sytuacja jest dosyć 

trudna i wyjścia awaryjne też nie są łatwe. Otóż tak naprawdę miasto Gdańsk odnosi duże 

korzyści jako takie, bo proszę państwa z naszej pozycji to my mówić wprost nie mamy 

środków ani na zakup takiego balonu, ani też nie mamy środków na utrzymanie takiego 

obiektu. Mówię tu o budżecie GOS-u. Otrzymujemy czynsz od dzierżawcy. To jest prawie 

10 000 zł miesięcznie. Dzierżawca utrzymuje ten obiekt oraz udostępnia obiekt dla szkół 

notabene, które są częścią klubów. Tutaj Wydział Rozwoju Społecznego powołał takie 

klasy i one są oczywiście faktem od przynajmniej dwóch lat są na tych godzinach 

publicznych, ale są to nadal klasy. Tutaj trudno mówić o niezgodności z prawem, że dzisiaj 

są to dzieci, które przychodzą w ramach jednostek szkolnych, którzy są uczniami, 

uczennicami danej szkoły i uczestniczą w postępowaniu i chodzą na te zajęcia. Myślę, że tu 

ceny energii odegrały dużą rolę i kwestie związane z funkcjonowaniem tego obiektu się 

znacząco pogorszyły. Jak pan Bartosz Bułat powiedział zaczęło to funkcjonować już dosyć 

dobrze i te ceny energii w tej chwili te awarie, które były dwie transformatorów, a obecnie 

trzecia, też powodują, że ten projekt trudno dowieść do końca. My ze swojej strony, chcę 

powiedzieć państwu radnym i żeby być uczciwym, uważamy, że utrzymanie tego projektu 

jest w interesie miasta Gdańska dlatego, że te argumenty, o których przypomniałem, 

przytoczyłem, nie stać nas, bo to jest ruchomość taki balon, nie stać nas na zakup takiego 
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obiektu, dwa, nie stać nas na utrzymanie. Mamy dodatkowo czynsz w postaci ponad 

100 000 zł rocznie. Teraz są już jakieś zaległości. Natomiast tu światełkiem w tunelu było 

posadowienie tej bazy noclegowej, która budzi wątpliwości. Miasto Gdańsk patrz Wydział 

Architektury wydał zgodę na posadowienie na 180 dni. Ona się skończyła właśnie w 

miesiącu styczniu i z tego co wiem nie ma dalej zgody, ale to było jakieś światełko w 

tunelu, które dawało szansę na spięcie tego projektu.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Panie dyrektorze, tu bym się wtrąciła, ja z radną Emilią Lodzińską z Komisji 

Zagospodarowania ten temat analizowałam i po prostu te 180 dni faktycznie jest jako 

tymczasowe, natomiast po 180 dniach to wymaga projektu i zezwolenia.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Pani Przewodnicząca ja złożyłem teraz wszystkie dokumenty dokładnie dzisiaj, bo tak mi 

pani dyrektor kazała. Bo ja nawet nie zrealizowałem tej inwestycji. Proszę mi uwierzyć. Ja 

nie zrealizowałem, przywiozłem, ale stoi niezrealizowana inwestycja, jest tylko w połowie, 

ponieważ dla mnie najważniejszą rzeczą w tym wszystkim jest to, żebym ja mógł tam 

postawić panele fotowoltaiczne. Panele fotowoltaiczne nie postawię ich na ziemi. Muszę je 

postawić na jakiejś wysokości, żeby nikt mi ich nie zdemolował. Ja potrzebuję w granicach 

45 – 50 kWh mocy instalacji fotowoltaicznej, żebym mógł zasilić ten balon, żebym nie płacił 

tyle za prąd, bo ja nie jestem w stanie zapłacić.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Panie Bartoszu my to rozumiemy, tylko tłumaczę to, że jakby będzie na to procedura 

określona. To już nie będzie wydana decyzja na 180 dni, tylko trzeba na to przygotować 

projekt i pozwolenie. Także to pewnie troszkę dłużej potrwa.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Pani Przewodnicząca ja jestem na to przygotowany, bo ja taką samą … proszę sobie 

wyobrazić, że w 2016 roku ja rozpocząłem inwestycję, byłem przekonany, że Wydział 

Architektury w Gdańsku da mi to na 180 dni i będę mógł potem procedować pozwolenie 

na budowę. Ja ten obiekt wybudowałem. Wtedy było troszkę zawirowań w Urzędzie 

Miejskim i przyszła do mnie odmowa. Odmowa na to zgłoszenie, gdzie to jest obiekt balon 

pneumatyczny, to jest obiekt nietrwale związany z gruntem. To nie wymaga pozwolenia 

na budowę, a mimo to przyszła odpowiedź negatywna. Ja byłem zmuszony przez rok 

czasu pani Przewodnicząca, przez rok czasu ten balon dmuchać tymi silnikami, opłacać 

czynsz, opłacać energię, opłacać pracownika, a obiekt był nieużytkowany i dopiero po rym 

roku przez odstępstwa ministerialne, ponieważ obiekt z boku centrum pingpongowe jest 

oddalone mniej niż 20 metrów musiałem zbudować kurtynę wodną. Pani sobie wyobraża 
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absurd tej inwestycji? Ja do dzisiaj mam długi z tym związane, bo to milion mi podniosło 

całą inwestycję, o milion złotych. Ja dzisiaj mam kurtynę wodną. Ja już nawet nie powiem 

co jest w tym pozwoleniu na budowę, to też muszę podnieść, ale w Wydziale Architektury 

byłem, mówią, że się do tego przychylą. Ja po prostu chciałbym nie skończyć z wielkimi 

długami i chciałbym po prostu sobie jakoś poradzić w tym czasie, żeby ten projekt 

dowieść i tyle.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Panie Bartoszu po to właśnie się tu spotykamy, żeby jakieś rozwiązanie znaleźć. Nie 

chcemy pana zostawić samemu sobie, bo tak jak pan dyrektor czy pan prezes wspominali 

to jest też projekt istotny z punktu widzenia miasta i musimy sobie w tym momencie 

pomagać. Ja oddam głos z powrotem do pana dyrektora Paszkowskiego.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Jeszcze tylko chciałbym sekundę, pani Przewodnicząca, jeszcze taka sytuacja, dogadałem 

się, mimo, że te kluby zrobiły mnie w konia, można ująć tak sytuację, może nas wszystkich 

wykorzystały, szkoły, wykorzystały przetargi, wykorzystały zapisy, to mimo wszystko się z 

nimi dogadałem, sprowadziłem tą Lechię Gdańsk, żeby grała u mnie, a nie płaciła w 

Sopocie za boisko bodajże Ogniwa, w tym roku wyniosłem wszystkie trybuny pani 

Przewodnicząca z hali, ponieważ takie były wytyczne Lechii i jakby mam już światło w 

tunelu, ale prąd mnie dobija i cała sytuacja wokół. Państwo na każdym kroku dzisiaj 

zwracaliście uwagę na prąd, że wzrosło, a ja nie mam skąd nalać. Ja muszę ze swoich  

prywatnych pieniędzy wrzucić, żeby za prąd zapłacić. Spłaciłem proszę państwa po 6 

latach węzeł cieplny. Ja nie wiem czy sobie państwo zdajecie sprawę, 2500 zł miesięcznie 

płacić czy się grzeje, czy się nie grzeje i mały węzeł cieplny. Co ja mam z tym węzłem 

cieplnym zrobić dzisiaj? Nie mam co z nim zrobić. Chciałbym te kurki zakręcić, tego 

ogrzewania, bo mi jest to w budynku szatniowym to niepotrzebne, ale przychodzi 

młodzież do południa i co? Proszę sobie wyobrazić 14-latka, który przychodzi grać do 

południa, spoci się, on potrzebuje wziąć prysznic, on potrzebuje się wytrzeć, wysuszyć i 

pójść do szkoły. Kiedyś jak przychodziły 8-letnie dzieci nie było tego problemu. Dzisiaj ja 

muszę 14-latków utrzymywać.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Oddaję głos panu dyrektorowi, dajmy mu skończyć.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Problemy są znane panie Bartku, pan o tym mówi i one już zostały przedstawione. 

Natomiast my bez spojrzenia w przyszłość nie rozwiążemy tych problemów, bo tu było 

zdanie ze strony pana prezesa Bojanowskiego, ale też widzę, że pan już ma dosyć 
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określone te oczekiwania wobec gminy, nie wobec GOS-u, bo GOS nie wydaje pozwolenia. 

Myśmy państwu wyrazili zgodę na to, żeby domki posadowić, ale zgodnie z prawem. 

Dzisiaj to prawo jest takie, że jest do 180 dni możliwe posadowienie. Ten termin minął. 

Dzisiaj według prawa te budynki albo muszą zostać przestawione, albo musi być nowe 

pozwolenie i tutaj na pewno ze strony Wydziału Architektury musi być zgoda lub 

akceptacja tego co pan powiedział, czyli pozwolenie na budowę na stałe takich obiektów. 

To jest jakby rozwiązanie clou problemu, które pozwoli dowieść tą umowę do końca z 

korzyścią dla gminy, patrz dla młodzieży, dla klubów sportowych, bo ja traktuję te klasy 

sportowe jako mieszkańców Gdańska i dla nich to było też realizowany ten projekt, ale nie 

chciałbym oczywiście jako gmina być w roli też osoby, która jest nieczuła, niewiarygodna i 

niesprawiedliwa i zamykać oczy na te rzeczy, stąd też moja obecność i rozmowa tu na ten 

temat, ale jak pan zresztą powiedział, to decyzje leżą po stronie Wydziału Architektury, a 

nie GOS-u, więc tu jest clou całego problemu.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

No tak panie dyrektorze, tylko Wydział Architektury zadał pytanie do Biura Rozwoju 

Miasta czy mój projekt jest zgodny z planem miejscowym. I dostał taką odpowiedź, że jest 

zgodny. Ja dzisiaj wystąpiłem, złożyłem projekt o pozwolenie na budowę. Wszystko 

uzgodnione z panią dyrektor Białecką. Zaznaczyłem, że muszę, że robię instalację pod 

fotowoltaikę, bo musze to zrobić, nie jestem w stanie, chciałbym zrobić nawet na państwa 

budynku tą fotowoltaikę, ale ten balon zasłania, nie będzie produkcji prądu. Ja życzyłbym 

sobie, żeby każdy miał obiekt sportowy taki, żeby był samowystarczalny, zrobi sobie 

fotowoltaikę i sobie poradzi. Wiecie państwo, że z miejskich… 

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Proszę, żeby pan zdefiniował swoje oczekiwania wobec Komisji, wobec GOS-u.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Chciałbym po prostu dowieść umowę. Chciałbym obniżyć sobie koszty. Chciałbym 

zamontować fotowoltaikę i 6 domków, które były bazą noclegową, ponieważ mi ten obiekt 

w wakacje nikt z niego nie korzysta. Proszę przyjechać, zobaczyć, zero. Zero mamy 

wykorzystania, ponieważ młodzież wyjeżdża na wakacje, a z racji tego, że nie mamy miejsc 

noclegowych to ja nikogo nie jestem w stanie do Gdańska ściągnąć. Miną 4 lata umowy, to 

nie są proszę państwa konstrukcje trwale związane z gruntem, zabieram manatki i się po 

prostu wynoszę, ale pozwoli mi to jakoś funkcjonować przez te 3 lata. Bo ja mam i tak 

jakby na tej inwestycji takie plecy, nie jestem w stanie tego tak dalej pociągnąć. Tylko tyle. 

Chciałbym po prostu jeszcze więcej zainwestować, żeby móc doprowadzić do rentowności 

tego projektu i obiektu.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie Bartku. Jeszcze poprosiłabym pana Piotra Dzika, widzę, że jest 

zgłoszenie.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Dziękuję. Tak się przysłuchuję temu i przysłuchiwałem się wypowiedzi pana prezesa 

Bojanowskiego i się z nim w pełni zgadzam, bo jako przedsiębiorca w tej chwili mówię, nie 

zmienia się reguł w czasie gry, tak jak to powiedział pan prezes Bojanowski. Jak się gra w 

pokera to w pokera, a nie w kierki, że się zmienia grę. Chciałbym się spytać, bo ta 

młodzież, która tam gra teraz, zmieniła się po prostu w kluby sportowe, w klasy sportowe, 

ale za nimi dalej idą, to co powiedział pan prezes Bojanowski, pieniądze, więc jakim 

problemem jest jeśli oni dalej dostają dalej te pieniądze? Czy te pieniądze nie mogłyby po 

prostu wpływać, bo oni dostają te pieniądze na wynajmowanie takich hal, na organizację, 

na inne rzeczy, jako kluby. Czemu te środki nie mogą wpływać dla przedsiębiorcy, który im 

udostępnia to?  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Nie mogą wpływać. Wytłumaczę panu dlaczego. W godzinach szkolnych do godziny 17-tej 

ja nie mogę pobierać opłat, a te kluby, które były po 17-tej zorganizowały sobie klasy do 

17-tej.   

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Ja to rozumiem. Zadałem pytanie. W takim razie jeśli miastu zależy na tej hali to 

powinniśmy poszukać środków, żeby wspomóc to jakoś.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Panie Bartoszu, mam jeszcze jedno pytanie. Zapytałam się czy te komercyjne godziny są 

wypełnione? Pan powiedział, że tak. Więc właściwie ja nie bardzo rozumiem, albo pan mi 

może wytłumaczy, bo może to są po prostu inne stawki, co za znaczenie czy to wynajmuje 

firma X czy Y, jeżeli to są wypełnione godziny?  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Pani Przewodnicząca, to nie jest … 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Chodzi o zasadę.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

To nie jest w wymiarze tego co było.  
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Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Przepraszam pana na momencik, słowo.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czyli nie są w pełni wypełnione? To zmienia postać rzeczy.  
 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Pani Przewodnicząca, to nie oto chodzi, chodzi oto, że ta młodzież, która przychodziła do 

południa to były dzieci. Dzisiaj to jest pełna młodzież. Proszę mi powiedzieć czy ja mam im 

udostępnić szatnię i dać prysznice? Ja nie mam w umowie udostępniać szatni, prysznicy, 

światła, ja nie mam. Czy ja mam to zrobić czy wychodzić na kretyna i powiedzieć słuchaj 

nie możecie się wykąpać, bo nikt za to nie zapłaci. Nie możecie zużywać papieru 

toaletowego, wody. Wie pani, jak przyjdą 3 osoby to nie ma problemu, ale na każdą 

godzinę przychodzi po kilkadziesiąt osób. Koszt wywózki śmieci, produkowania śmieci, 

proszę przyjść zobaczyć jak przyjdzie 50 chłopców, zawodowców piłkarskich, czy ktoś 

podniesie butelkę od wody?  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Ja pana w 100% rozumiem. Ten problem jest już przedstawiony, jest nam znany. Teraz 

chcemy znaleźć rozwiązanie. Dla mnie było istotną informacją to, czy po prostu godziny 

komercyjne są wypełnione, bo na początku pan powiedział, że tak, więc jakby to troszkę 

zmienia postać rzeczy, bo teraz mówimy, że nie są tak w pełni wypełnione i jak by były, 

gdyby te kluby, które korzystają w godzinach tych darmowych, społecznych by korzystały 

w komercyjnych, więc to nam troszkę zmienia sytuację moim zdaniem.  
 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Jeszcze pani coś powiem, że te kluby wcześniej korzystały między 15 a 17-tą. To były te 

godziny, za które płaciły. A do 17-tej nie ma żadnych najmów, bo nikt nie przyjedzie i nie 

zagra, bo wszyscy chcą grać po godzinie 17-tej. Tak to wygląda.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czyli godziny są niewykorzystane.  
 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Skróciły mi się. Cały najem mi się bardzo skrócił i bardzo mocno wzrosły koszty 

eksploatacji obiektu.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Mam jeszcze jedno pytanie, bo mówimy cały czas o prądzie, o wzroście, w styczniu były 

zagwarantowane te stawki dla przedsiębiorców. Czy pan się łapie w te stawki?    
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Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Pani Przewodnicząca, czekam na pierwszy rachunek.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czyli nie wiadomo jeszcze jak to się potoczy.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Jak się będę łapał to już pani mówię, miałem 15 000 zł prądu to jest razy 3, bo miałem 320 

a mam dziewięćset coś plus przesył, proszę jeszcze pamiętać, że jest przesył 30% 

rachunku. To i tak jest kosmos finansowy. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Jest duże prawdopodobieństwo, że oczywiście to będzie droższe niż 2-3 lata temu, ale 

tańsze niż ostatnia faktura np. grudniowa, więc tu jest nadzieja, ale rozumiem, że to mimo 

wszystko i tak nie wystarczy. Jeszcze oddaję głos pani radnej Kamili Błaszczyk, bardzo 

proszę.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Troszeczkę może podsumowując. Rozumiem, że w tej chwili tak naprawdę wnioskiem jest 

to, żeby móc postawić te domki, a na tych domkach fotowoltaikę, żeby one mogły 

funkcjonować i, że temat jest teraz tak naprawdę w Wydziale Architektury, który musi 

wyrazić tą zgodę, więc to jest chyba jedyne miejsce w tym momencie, kiedy jakąkolwiek 

prośbę o ewentualne szybkie rozpatrzenie tego wniosku możemy kierować, bo rozumiem, 

że jego pozytywne rozpatrzenie tak naprawdę może nie rozwiązuje problemu, ale pozwala 

znaleźć jakieś rozwiązanie w zaistniałej sytuacji.   

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Pani radna ja wszystkie dokumenty, które trzeba było ja zgłosiłem, tylko chodzi o 

atmosferę wokół tego, żeby pan dyrektor Paszkowski mógł powiedzieć słuchaj tak, ok, 

robimy, a nie, ja się boję jednej rzeczy, że ja zrealizuję tą inwestycję, a państwo mi 

powiecie za trzy miesiące, słuchaj, spadaj. Nie pasuje nam to, nie chcemy cię tu. Ja już nie 

chcę przepalać pieniędzy, wrzucać kolejnych.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Panie Bartoszu, pan dyrektor Paszkowski nie jest w stanie zdecydować o tym, czy ta 

zgodna będzie wydana czy nie, bo to musi być sprawdzone. Tak jak pan powiedział 

zgodne z planem zagospodarowania. Na to są określone przepisy, na co GOS czy my nie 

mamy wpływu. My oczywiście możemy taki wniosek złożyć, że prosimy o przychylne 

spojrzenie na tą sprawę, natomiast to oczywiście musi być wszystko zgodne z przepisami 
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prawa, na co my już wpływu nie mamy jeżeli to np. jest niezgodne z planem 

zagospodarowania, to jest do sprawdzenia, niestety tego nie sprawdzałam, bo też nie 

wiedziałam jak ta rozmowa się potoczy. Możemy to po prostu sprawdzić, możemy z panią 

dyrektor się skontaktować, żeby pan też wiedział na czym stoimy.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Pani Przewodnicząca, ja jakby to mam sprawdzone, bo bym nie ruszył tematu, bo ja od 

tego zacząłem i dostałem informację, że ok, możemy robić. Jeżeli byłoby niezgodne z 

planem miejscowym to ja bym nie dostał zgłoszenia. Ja bym nie dostał pozwolenia na 180 

dni. Tylko, że ja ok, domki mogę zabrać, bo są na kółkach, ale jak ja tą fotowoltaikę co 180 

dni będę rozbierał? Nie mam szans tego zrobić.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Decyzja jest jednorazowa na 180 dni, więc na pewno pan już kolejnej nie dostanie na 180 

dni.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Teraz już muszę zrobić pozwolenie na budowę i pani Białecka mi to powiedziała i te 

dokumenty złożyłem, ale mimo to chciałbym mieć państwa jakąś akceptację albo jakąś 

opinie chociaż, chociaż tyle. Nic więcej. A resztę dokumentów to muszę donieść. Ja od 

państwa nie wymagam zgody z Architektury, bo ja przychylność miasta 7 lat temu miałem. 

Zrób halę, będzie super, a poszedłem do Wydziału Architektury i dostałem odmowę. I rok 

czasu, pani przewodnicząca, rok czasu to trwało. Rok czasu to dmuchałem. Rok czasu 

płaciłem czynsz i nie dostałem żadnej ulgi z tego powodu. Tyle. Ja nie chcę prosić o 

obniżenie czynszu. Zgłaszałem jedną prośbę o rozłożenie na raty, ale jestem w stanie to 

jakby sobie skompensować i chcę po prostu nie dmuchać tym prądem i zarobić w lecie, 

żeby ten obiekt mi w lecie dawał przychody jakieś. I tylko tyle chcę, Nic więcej nie chcę.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Panie dyrektorze Paszkowski czy jeszcze pan dyrektor chciałby coś dodać?   

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Chciałbym tylko dodać, że to co jest clou właśnie, przychylność dla realizacji tej inwestycji. 

Nam jako GOS-owi zależy na tym z powodów, o których już wspomniałem, czyli wysokich 

kosztów, zaspokojenia potrzeb lokalnej społeczności, klubów sportowych, ale też i szkół, 

które mają te klasy sportowe. Już ja bym nie rozdzielał tego włosa na czworo. One są te 

klasy, one się utworzyły dzięki temu obiektowi, czyli powstały i jest to obiekt taki 

miastotwórczy, czyli ta aktywność tych młodych ludzi tam może być realizowana, więc ja 

jestem zdania, że należy ten projekt kontynuować i takie zgody, też to pan Bartosz Bułat 
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otrzymywał na posadowienie tych domków, ale nie zwalnia to oczywiście pana Bartka 

Bułata, ani nikogo innego z przestrzegania prawa, o czym mówiła pani przewodnicząca i 

na pewno GOS będzie tego pilnował, bo z tego tytułu po prostu za brak nadzoru 

należytego po prostu GOS, patrz dyrektor Paszkowski może mieć kłopoty, co jest bardzo 

prawdopodobne, dlatego tu państwa opinia też jest bardzo cenna i dobrze, że ta dyskusja 

trafiła tutaj. Są tutaj wśród państwa też przedsiębiorcy, pani przewodnicząca też jest 

przedsiębiorcą, pan radny Piotr Dzik, który również jest przedsiębiorcą i pan prezes 

Bojanowski, który jest doświadczonym urzędnikiem, ale i też przedsiębiorcą, ale jeżeli jest 

jakieś światło, a tutaj się ono nam rysuje czyli dać możliwość zarobienia jeszcze 

przedsiębiorcy pieniędzy, żeby nam zapłacił czynsz i realizował to wszystko to wydaje się 

być rozwiązanie na ten czas jedynym możliwym.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Mam taką propozycje. Z tematem się zapoznaliśmy. Ja bym miała tylko prośbę do pana 

Bartosza, żeby nam przesłał dodatkowo informacje po prostu o tym co złożył pan do 

Wydziału Architektury, bo rozumiem, że projekt już pan ma. Ja to skonsultuję po prostu z 

panią przewodniczącą Lodzińską z Komisji Zagospodarowania i stworzymy wniosek, ja 

pana poinformuję i zwołamy Komisję przed terminem, bo Komisję mamy najbliższą w 

przyszłym miesiącu i pod koniec miesiąca, bo akurat w lutym tak wyskoczyło, że jest na 

początku z racji tego, że w styczniu nie mieliśmy, żebym teraz na szybko tego wniosku nie 

tworzyła, a żebyśmy na to spojrzeli profesjonalnie i fachowo. Wniosek przygotujemy i po 

prostu w najbliższym tygodniu zwołamy sobie Komisję zdalnie, żebyśmy ten wniosek jako 

Komisja podjęli. Taką mam propozycję, żeby pan miał też pewność, mam nadzieję, że 

Komisja przegłosuje to pozytywnie, z racji tych głosów, które były, żeby pan też miał 

pewność, że chcemy pana wesprzeć, trzymamy kciuki to co możemy jako Komisja 

zrobimy. Ale nie chcę tego dzisiaj na szybko robić, bo po to się spotkaliśmy, żeby sobie 

ustalić, ale bardzo się cieszę, że na koniec tej Komisji wyszliśmy a jakąś konkluzją co w 

ogóle chcemy, bo z tego pisma też konkretnie nie wynikało, ale dzisiaj mamy już konkret 

co by pan od nas oczekiwał, że nie jest to powiedzmy zwolnienie z czynszu, przepisanie 

umowy, rezygnacja, ale żeby ta zgoda się pojawiła, żeby pan mógł tam działać, postawić i 

żeby to zarabiało na siebie i żeby zmniejszało koszty prądu i to jest argument.  
 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Ja dostosuję projekt, żeby wyglądało ładnie, obsadzę zielenią, nawet nie uszczknąłem 

kawałka gałęzi, żeby to zrobić. Naprawdę. Nawet przestawiłem te domki, żeby nie dotykały 

drzew. Wszystko zachowałem. Za cztery lata jak się skończy umowa wyjadę i będzie czysty 

trawnik i będziecie mieli państwo boisko i stadion.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Tak jak wspomniałam nie w naszej gestii, jako Komisji, ani nie w gestii pana 

Paszkowskiego jest to czy taka zgodna zostanie wydana. My możemy to pozytywnie 
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zaopiniować jeżeli to wszystko będzie zgodne z prawem to na pewno pan taką zgodę po 

prostu z Wydziału Architektury czyli pozwolenie mam nadzieję, że pan dostanie. My po 

prostu wydamy taką opinię, przegłosujemy jako Komisja, mam nadzieję, że jednogłośnie 

pozytywnie i przejdzie to dalej do Wydziału Architektury.      

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Też proszę o jakiś kontakt z dyrektorem Krygerem w sprawie ewentualnych roszad w 

sprawie tego, które dzieci miałyby mieć zajęcia tam.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Myśmy poruszali ten temat. To jest temat trudny do forsowania. Były takie pomysły, żeby 

wesprzeć, ale w WRS-ie one gdzieś utknęły. Dyrektor Kryger i Szczuka twierdzą, że to są 

dzieci, które przychodzą do szkoły w ramach prawa, bo było pasmo publiczne, 

przedsiębiorca wiedział, że będzie taka możliwość obciążenia takimi, że to są klasy 

sportowe, a nie inne to już jest sprawa, która nie interesuje WRS-u. Tu sprawa niezwykle 

trudna. Myślę, że szukajmy tam rozwiązań, gdzie one się nam pojawiły i damy wędkę 

przedsiębiorcy, umożliwimy realizację tych dalszych inwestycji i to załatwi sprawę, bo na 

to widzę jest potencjał.     

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Myślę, że mimo wszystko warto porozmawiać z panem Krygerem, pana Szczuki już nie ma 

w tym miejscu, gdzie był i można zrobić przecież rotacyjnie, że raz jedni mają, a teraz 

niech inne dzieci idą na fajne warunki, nie tylko sportowe.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Rozmawiałam wstępnie też, bo ten temat pojawił się dość niedawno i tutaj też nie 

wpuszczaliśmy do porządku obrad jako punkt, a w wolnych wnioskach, natomiast ja już 

też rozmawiałam wstępnie z Andrzejem Kowalczysem z Komisji Edukacji, z 

przewodniczącym, żeby ten temat też przegadać, czy takich problemów po prostu nie ma 

więcej, bo jak nam tego nikt nie zgłasza, to my o tym nie wiemy. Ja bym na przykład o tym 

nie miała pojęcia, że taki proceder jest. Natomiast to jest druga kwestia. Przemek dziękuję 

ci, bo faktycznie warto ten temat poruszyć. Natomiast myślę, że teraz skupmy się na tym, 

żeby panu pomóc, żeby przetrwać i żeby dalej działać, także z naszej strony, my taki 

wniosek stworzymy i będę pana już informować czy osoba z Biura Rady odnośnie tego 

wniosku. Myślę, że w najbliższym tygodniu, albo  jeżeli da nam się jeszcze jutro mamy 

sesję i być może uda nam się zwołać takie króciutkie posiedzenie. Poprosiłabym pana o 

maila, żeby przesłać nam te wszystkie dokumenty. Taka jest moja propozycja, chyba, że 

państwo radni, albo pan dyrektor, albo pan prezes Bojanowski jeżeli jeszcze z nami jest 

ma jeszcze jakieś propozycje to bardzo proszę.   
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Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Jestem. Wydaje mi się jednak, będę stał na stanowisku, ja jestem generalnie bardzo 

mocno publiczny i to nie tylko z funkcji, którą pełnię, ale z tego co robię i jestem 

generalnie państwowcem. Lubię w ogóle funkcje państwa w funkcjonowaniu życia, ale ja 

naprawdę uważam, bo byłem w tym procesie i tu się z panem Leszkiem Paszkowskim nie 

zgadzam, że zmieniliśmy okoliczności gry. My po prostu ich dokonaliśmy. Miałem 

spotkanie również z Grzegorzem Szczuką w tej sprawie i z panem Leszkiem Paszkowskim, 

co innego mieliśmy na myśli, kiedy zapraszaliśmy przedsiębiorców do tego postępowania, 

a co innego dzisiaj fundujemy temu przedsiębiorcy, który akurat to postępowanie wygrał. 

W tak zwanym międzyczasie kazaliśmy postawić mu jeszcze kurtynę wodną, której nikt nie 

używa, bo ona jest po prostu bez sensu i nie ma w ogóle sensu, ale wtedy akurat 

wymyśliliśmy sobie, że takie będzie niezbędna czynność prawna do wykonania. Ja 

uważam, że musimy zacząć dbać o przedsiębiorców i to jest mój apel, bo w tej sytuacji i 

bardzo fajnie i ja uważam, że tego się trzymajmy, że jeżeli pan Bułat nie oczekuje od nas 

rekompensaty za nadmierne zużycie energii, ciepła, czegoś, jest rewelacja, tym bardziej 

pomóżmy mu osiągnąć jego cele, bo w przeciwnym wypadku zostaniemy z problemem, 

bo ja wam tylko naszkicuję scenariusz drodzy państwo, np. pan Bułat spuszcza powietrze, 

GOS go wyrzuca, a pan Bułat bankrutuje spółkę i wychodzi i nie zabiera tego i zostaje i 

przez trzy lata, bo jeszcze postawi ochroniarzy i powie, że to jest naruszenie miru i mienia 

i on w imieniu syndyka będzie to bronił i nie będziemy mieli ani pół grama. Ja tylko buduję 

scenariusz. Znam pana Bartka.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Ja panie prezesie takich metod się nie łapię.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Ja wiem, ale my takie metody w życiu już jako miasto przeżywaliśmy drodzy państwo. Więc 

my musimy zrobić wszystko, żeby ten projekt się skończył, a najlepiej, gdyby się wydłużył i 

kontynuował dalej, bo po co nam jakiekolwiek zmiany jeżeli to wszystko może być 

poukładane rozsądnie i nie obciążać gdańszczan. A to prawdą jest, że obszary edukacyjne 

jeśli się właśnie rozszerzą to potem zaczynają burzyć projekty biznesowe, bo 

upubliczniamy po prostu tu w tym przypadku sprywatyzowaliśmy koszty, które były po 

stronie klubów i przepraszam, uważam, że kluby na tym jako jedyne zyskały. My 

zyskaliśmy, bo jesteśmy fajni, cudowni, szkoła zyskała, bo ma dodatkowe pieniądze na 

lekcje w-f-u, bo te klasy są droższe, więc z budżetu płacimy. Natomiast tak naprawdę koszt 

ponosi przedsiębiorca. Trochę rozumiem Leszka Paszkowskiego, bo on się ustawia w 

dobrej sytuacji, że nic nie może. Trochę tak nic nie może, bo miał przetarg, jest po 

wszystkim. Ale to tak nie jest. To trzeba znaleźć na to rozwiązanie i apeluję oto, żeby 

wszyscy postarali się, żeby to jednak był projekt, którym się będziemy szczycili, bo ja się 
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nim kiedyś pamiętam długie lata szczyciłem i życzyłbym państwu, żebyście się państwo też 

nim szczycili. Przepraszam za przydługą opowieść, ale to jeszcze to chciałem powiedzieć. 

Dziękuję.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie prezesie. Będziemy wspierać jak możemy. Myślę, że taki krok jak tak 

rozmawiamy z panem Bartoszem, jest takie oczekiwanie to tyle co z naszej strony 

możemy zrobić, a jeżeli to nie pomoże będziemy działać dalej. Tak myślę.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Pomoże pani przewodnicząca. Ja to wszystko przeliczyłem. Ja tyle musze mieć paneli, żeby 

sobie zabezpieczyć ten prąd i to mi pomoże. Naprawdę. Ja te panele zabiorę potem, 

chyba, że państwo będziecie chcieli sobie postawić tą halę to wam zostawię, taniej to 

wyjdzie niż zrobicie przetarg na te panele, to jestem przekonany.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Z mojej strony to wszystko. Napiszemy wniosek i będziemy się z panem 

najprawdopodobniej jutro, najpóźniej pojutrze kontaktować.  

 

Pan Bartosz Bułat – reprezentujący Sport Klub 

Dziękuję bardzo.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Szanowni państwo radni, czy ewentualnie jakieś wolne wnioski ze strony 

państwa są? Nie widzę. Korespondencja na bieżąco wpływa. Jeżeli jutro się uda zwołać 

takie króciutkie posiedzenie Komisji, a jeżeli nie jutro to w najbliższym czasie, ale 

będziemy na pewno informować. Porozmawiam jutro z państwem, żeby każdemu z 

państwa termin pasował. W takim razie bardzo dziękuję państwu.   

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Myślę pani przewodnicząca, żeby zrobić to jutro.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Zrobimy jeżeli wszelkie dokumenty umożliwią nam napisanie profesjonalnego wniosku. 

Widać panu Bartoszowi zależy, więc zakładam, że jutro nam to prześle, albo jeszcze 

dzisiaj.     

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Pani Przewodnicząca proszę tylko pamiętać od strony techniczno-prawnej, nie wiem, czy 

posiedzenie nie musiałoby być w formie Teams-owej.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Najprawdopodobniej musiałaby być, chyba, żebyśmy podjęli uchwałę.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Ale to znowu musielibyśmy dzisiaj podejmować, żeby jutro obradować.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Mam to z tyłu głowy, więc najprawdopodobniej tak być, że zrobimy to szybciutko po sesji. 

Zobaczymy jak uda się nam ten wniosek stworzyć, więc mam to z tyłu głowy, że 

musielibyśmy podjąć uchwałę o tym, żeby teraz stacjonarnie obradować, a później jeszcze 

kolejną uchwałę, żeby kolejne posiedzenie było zdalne.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Możemy jutro połączyć się Teams-owo z Rady przecież.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dokładnie. To jeszcze ustalimy, ale na pewno będzie Teams-owo. Szczegóły jutro sobie 

ustalimy, natomiast nie przedłużając sprawdzę listę obecności i do zobaczenia jutro.  
 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radna Beata Jankowiak – obecna 
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 19:20  
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